




3 اقتصادی

مدیر عامل شرکت برق حرارتی  خبرداد

واگذاری 11 هزار مگاوات نیروگاه دولتی 
مدیر عامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی اعلام کرد: چهار نیروگاه در فهرست فروش 
سازمان خصوصی سازی قرار گرفته است و پاکت های مناقصه این چهار نیروگاه بیست و 

چهارم بهمن بازگشایی می شود. 
 »محسن طرز طلب« افزود: در کل 11 هزار و 570 مگاوات ظرفیت نیروگاهی بخش دولتی 
برای واگذاری به بخش خصوصی معرفی شده است.وی در پاسخ به این سوال که آیا سرمایه 
گذاران خارجی نیز می توانند سهام این نیروگاه ها را خریداری کنند، گفت: مانعی برای ورود 
سرمایه گذاران خارجی وجود ندارد و آنها نیز می توانند سهام نیروگاه های موجود در فهرست 
واگذاری را خریداری کنند.سازمان خصوصی سازی نام چهار شرکت »تولید نیروی برق 
لوشان«، »مدیریت تولید نیروی برق لوشان«، »تولید نیروی برق شاهرود« و »تولید نیروی 
برق آذربایجان« در فهرست بنگاه های در حال عرضه قرار داده است. بر اساس سیاست های 
اصل 44 قانون اساسی، باید سهم نیروگاه هایی که توسط دولت اداره می شود به 20 درصد 
و سهم بخش خصوصی به 80 درصد برسد؛ در همین راستا، واگذاری بخشی از نیروگاه ها در 
دستور کار قرار گرفت. اکنون بیش از 60 درصد ظرفیت نیروگاهی توسط بخش خصوصی 
و بقیه توسط دولت اداره می شود. مدیر عامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی همچنین 
در مورد باقی ماندن بدهی نیروگاه های واگذار شده برای دولت، گفت: در واگذاری های 
جدید، نیروگاه ها در قالب شرکت واگذار می شود و خریداران سهام شرکت را خریداری می 
کنند. وی در این ارتباط افزود: همه درآمدها و تعهدات شرکت ها پس از واگذاری به خریدار 
منتقل می شود. این سخن طرز طلب، به واگذاری نیروگاه ها در گذشته اشاره دارد که در آن 
واگذاری ها نه تنها منابعی در اختیار صنعت برق قرار نداد، بلکه بدهی های آن نیروگاه ها نیز 
برای شرکت برق حرارتی باقی ماند. این در حالیست که با استناد به ماده 2 قانون حمایت 
از صنعت برق، تا 70 درصد منابع حاصل از واگذاری نیروگاه ها باید برای تکمیل طرح های 

نیمه تمام به وزارت نیرو برگردد.

رییس سازمان برنامه و بودجه:

پرداخت یارانه ها درسال۹۷ تغییر نمی کند
رییس سازمان برنامه و بودجه، گفت: این که فقط گفته شود که افراد پردرآمد بدون ساز و 
کار }از دریافت یارانه نقدی{ حذف شوند، عملیاتی نیست، به همین دلیل سال آینده پرداخت 

یارانه ها متفاوت از استمرار سال جاری نیست. 
محمدباقر نوبخت با اشاره به اعمال تغییرات در تبصره 14 لایحه بودجه، گفت: بر اساس 
تبصره 14 منابعی که برای پرداخت یارانه های نقدی در نظر گرفته شده بود، حدود 2۳ هزار 
میلیارد تومان بود که کمیسیون تلفیق 7 هزار میلیارد تومان به این رقم افزود، تا اگر در اجرای 
قانون هدفمندی یارانه ها و حذف یارانه خانوارهای پردرآمد، دولت دچار مشکل شد، منابع 
لازم را در اختیار داشته باشد تا بتواند به این وضعیت پرداختی ادامه دهد.رییس سازمان 
برنامه و بودجه افزود: این اقدام نیز متناسب و در مسیر خواست دولت بود، به همین دلیل ما 
با این موضوع موافقت کردیم.نوبخت با بیان این که به این دلیل که مشخص نیست که به چه 
طریق باید دهک های پردرآمد حذف شوند، نحوه ی حذف دهک های پردرآمد همانند سال 
۹6 می شود، ادامه داد: در سال ۹6 نیز دولت اجازه داشت که یارانه 24 میلیون نفر را قطع 
کند، اما واقعیت موضوع این است که اگر فرمول نداشته باشیم و بخواهیم بدون روش جیب 
80 میلیون نفر را بگردیم و مشاهده کنیم که چه شخصی پول دارد و چه شخصی پول ندارد، 
با سیاست دولت مغایر است.رییس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: اگر مشخصا بدانیم که 
به چه کسانی باید یارانه پرداخت کنیم، این یارانه پرداخت می شود اما این که فقط گفته شود 
که افراد پردرآمد بدون ساز و کار حذف شوند، عملیاتی نیست. به همین دلیل سال آینده 
پرداخت یارانه ها متفاوت از استمرار سال جاری نیست و تاکنون مجلس ساز و کار موردنظر 

برای حذف دهک های پردرآمد را ارائه نکرده است.

یک فعال کارگری پیش بینی کرد

درصد افزایش دستمزد کارگران در سال آینده
به اعتقاد یک فعال کارگری، همراهی دولت با کارگران برای افزایش دستمزد چند درصد 
بیشتر از نرخ تورم کارساز نیست و دولت باید برای بالا رفتن قدرت خرید کارگران چاره  

اساسی بیندیشد. 
 ـدر گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در سالهای گذشته علیرغم آنکه  حمید حاج اسماعیلی 
تلاش شده تا دستمزد کارگران در شورای عالی کار دوسه درصد بیشتر از نرخ تورم افزایش 
یابد، ولی متاسفانه این کار قدرت خرید کارگران را افزایش نداده، لذا تغییر خاصی که از آن به 
عنوان یک رویکرد جدید در فرایند تعیین مزد کارگران یاد کنیم، اتفاق نیفتاده است. وی ادامه 
داد: رویه دولتهای یازدهم و دوازدهم بر این بوده است که افزایش مزد کارگران دو سه درصد 
بیش از نرخ تورم باشد و تا پایان دولت دوازدهم این رویه تکرار خواهد شد. اما آنچه مهم است 
ما باید دنبال این باشیم که وضعیت معیشتی خانوارهای کارگری نسبت به گذشته رفته رفته 
شرایط بهتری پیدا کند. به گفته این فعال کارگری، علیرغم اینکه هر سال در شورای عالی 
کار  دستمزد کارگران نسبت به نرخ تورم افزایش داده می شود، ولی فقیرتر شدن کارگران را 
شاهد هستیم که نشان می دهد کارگران در کشور مزد واقعیشان را دریافت نمی کنند و شرایط 
اقتصادی با ثباتی برای تامین معیشت آنها نیست. حاج اسماعیلی در عین حال پیش بینی کرد 
دستمزد سال آینده کارگران بین 12 تا 15 درصد افزایش یابد و افزود: با توجه به شرایطی 
که در سالهای گذشته وجود داشته افزایش مزد کارگران با این درصدها قابل پیش بینی است، 
ولی ما باید به دنبال تغییرات دیگری در شرایط اقتصادی باشیم تا وضع معیشت کارگران به 
طور جدی تقویت شود. او تاکید کرد: نباید در شورای عالی کار تنها دنبال این مساله باشیم 
که دستمزد را چند درصد نسبت به تورم افزایش بدهیم، بلکه هدف ما باید رفع معضلات 
ساختاری و ریشه ای در بازار کار باشد تا وضعیت کارگران بهبود یابد. به گفته این کارشناس 
حوزه کار،  اگر نیروی بیکار بسیار در کشور نداشتیم شاید قدرت چانه زنی ما با کارفرماها و 
دولت بالا می رفت، ولی متاسفانه نتوانستیم دولت را وادار کنیم که نقش حاکمیتی و نقشی 
را که قانون اساسی بر دوشش گذاشته در حمایت از نیروی کار بپذیرد و شورای عالی کار 

تنها برای افزایش چند درصد دستمزد با کارگران همراهی می کند که این امر کافی نیست.

رییس مرکز ملی تحقیقات و مطالعات باروری ابرها  مطرح کرد

همکاری سپاه برای توسعه باروری ابرها
رییس مرکز ملی تحقیقات و مطالعات باروری ابرها گفت: در چند ماه گذشته نیروی 
هوافضای سپاه همکاری بسیار خوبی با ما داشته اند به طوری که قرار شده یک فروند هواپیما 

با تجهیزات در اختیار مرکز باروری ابرها قرار بگیرد. 
فرید گلکار در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به پشتیبانی و حمایت نیروی هوافضای سپاه گفت: 
تجهیز هواپیمایی که سپاه قرار شده در اختیار مرکز باروری ابرها قرار دهد در حال انجام است 
و باید صراحتا اعلام کرد که نیروهای سپاه به صورت شبانه روزی برای این موضوع مشغول به 
کار هستند. وی ادامه داد: اگر قرار بود مراحل کار به صورت معمول پیش رود بیش از چهار 
ماه زمان می برد اما پیش بینی می شود تا انتهای بهمن ماه این هواپیما آمادگی کامل را برای 
باروری ابرها به دست آورده است. رییس مرکز ملی تحقیقات و مطالعات باروری ابرها با اشاره 
به دو هواپیمای مرکز باروری ابرها، گفت: به دلیل کمبود و نقدینگی نتوانستیم در زمان مقرر 
مواد لازم تجهیز هواپیماها را دریافت کنیم و اگر قرار باشد اکنون این کار انجام شود کار بعد 
از عید موکول خواهد شد. به گفته گلکار البته در شرایط فعلی نیز اقدامات لازم را برای تجهیز 
این دو هواپیما انجام می دهیم. در مورد هواپیمای سپاه نیز باید گفت با توجه به این که این 
کار جدید است نمی توان زمان دقیقی نسبت به تکمیل هواپیما اعلام کرد. وی در خصوص 
بودجه مرکز باروری ابرها اظهار کرد: تاکنون نقدینگی بسیار کم بود و با توجه به این که باروری 
ابرها دارای شرایط خاصی است باید در زمان مورد نظر کار انجام شود که تاکنون شرایط این 
کار مهیا نبود اما در حال حاضر تمام ۹ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز در این زمینه تخصیص 
یافته است. رییس مرکز ملی تحقیقات و مطالعات باروری ابرها با اشاره به کمبود آب مصرفی 
در کشور در تمام بخش ها گفت: لازم است در این شرایط به مدیریت مصرف و عرضه توجه 
بیشتری شود. گلکار ادامه داد: یکی دیگر از کارهایی که در این شرایط می توان انجام داد 
اجرای پروژه های باروری ابرها است اما باید به این مساله توجه کرد که نباید در مورد مساله 

تخصصی باروری ابرها افرادی که تخصص کافی ندارند اظهارنظر و شایعاتی را منتشر کنند.

مدیرعامل فرابورس ایران :

شکست انحصار وام مسکن و تاثیر آن در بازار 
ملک 

مدیرعامل فرابورس ایران معتقد است عرضه بیشتر اوراق تسهیلات مسکن در بانک ها 
می تواند روی قیمت ملک و تامین مالی آن تاثیر داشته باشد.

مردم می توانند برای گرفتن وام مسکن از اوراق تسهیلات مسکن استفاده کنند. این اوراق 
در فرابورس ایران معامله می شود و ارزش اسمی هر ورق از اوراق تسهیلات مسکن 500 هزار 
تومان است. مدت ها بانک مسکن تنها عرضه کننده این اوراق بود، اما در سال گذشته قرار بر 
این شد که تعداد دیگری از بانک ها نیز وارد بازار تسه شوند. مدت ها پس از تصمیم گیری در 
این مورد که دیگر بانک ها وارد عرضه اوراق تسهیلات مسکن شوند و انحصار بانک مسکن در 
این مورد بشکند، به تازگی قرار بر این شده که بانک ملی ایران نیز این اوراق را منتشر کند. 
تعدادی معتقدند که با عرضه اوراق تسهیلات مسکن در تعداد بیشتری از بانک ها و از بین 
رفتن انحصار بانک مسکن در زمینه عرضه تسه می تواند روی قیمت آن تاثیر بگذارد و آن را 
به سمت پایین هدایت کند. به گزارش ایسنا، اما در حال حاضر تنها بانکی که غیر از بانک 
مسکن وارد بازار تسه شده، بانک ملی است که مقدار عرضه  آن تاکنون قابل توجه نبوده است 
و این موضوع باعث شد که قیمت اوراق تسهیلات مسکن نسبت به ماه های گذشته تفاوت 
چشمگیری نداشته باشد.امیر هامونی مدیرعامل فرابورس ایران در این مورد در پاسخ به ایسنا 
گفت: عرضه اوراق تسهیلات مسکن در بانک مسکن می تواند روی قیمت ملک و تامین مالی 
ملک تاثیر داشته باشد.وی درباره مقدار اوراقی که توسط بانک ملی منتشر می شود و تاثیر آن 
روی بازار گفت: اگر رقم قابل توجهی اوراق عرضه شود، می تواند روی بازار تاثیر داشته باشد، 

اما در حال حاضر رقم این اوراق 5000 میلیارد تومان است.
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عضو شورای پول و اعتبار با بیان اینکه مهلت بانکها برای کاهش نرخ سود وام 
به اتمام رسیده،گفت: نرخ بهره باید 18 درصد باشد و مردم در صورت مشاهده 

تخلف،آن را گزارش دهند. 

محمدرضا پورابراهیمی در خصوص پایان اولتیماتوم مجلس به نظام بانکی 
برای کاهش نرخ سود وام و تسهیلات بانکی گفت: مجلس دیگر به بانکها 
اولتیماتوم نمی دهد، چراکه بانکها مکلف هستند از روزی که مصوبه شورای 

پول و اعتبار ابلاغ شده، نسبت به کاهش نرخ سود تسهیلات همزمان با کاهش 
نرخ سود سپرده ها اقدام کنند؛ البته اقدام مجلس مبنی بر ارایه فرصت دو تا سه 
ماهه به نظام بانکی به این دلیل بود که آنها فضای تنفسی بین جذب سپرده و 

اعطای تسهیلات داشته باشند تا بتوانند منابع خود را مدیریت نمایند.
عضو شورای پول و اعتبار افزود: اکنون از نظر ما، این مهلت به اتمام رسیده و 
در جلسه ای که ظرف هفته های گذشته، مجلس با بانک مرکزی و وزیر اقتصاد 
داشته، به این جمع بندی رسیده که تمامی بانکها و موسسات مالی و اعتباری 
مجاز در کشور، مکلف هستند که طبق مصوبه شورای پول و اعتبار، نرخ سود 
سپرده ها را حداکثر با 15 درصد و نرخ سود تسهیلات را با حداکثر 18 درصد، 

مدیریت کنند.
باید در وام های  این اساس نرخ سود 18 درصدی  بر  وی تصریح کرد: 
مشتریان لحاظ شود و اکنون، هر گونه تفاوت در این نرخ، تخلف است و 
اگر بانکها با روش های مختلف و با دور زدن های قانون، نرخ دیگری را اعمال 
کنند، تخلف محسوب می شود؛ در عین حال بانک مرکزی هم اعلام کرد 
که مجلس مصادیق تخلف را به آنها اعلام کند تا برخورد قانونی با بانکها 

صورت گیرد.
کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
گزارش های میدانی مجلس نشان می دهد که متاسفانه، برخی از بانکها و 
موسسات به صورت واضح از این نرخ عدول می کنند و برخی دیگر نیز، به 
صورت غیرمستقیم وارد دور زدن مصوبه شورای پول و اعتبار شده اند. این 

تخلف از قانون است و جریمه دارد.
پرداخت  برای  درصدی  نرخ مصوب 18  از  بانکی  اگر  داشت:  اظهار  وی 
تسهیلات، عدول کند، تخلف به شمار می رود و بانک مرکزی با آن برخورد می 
کنند، مردم هم در صورت مشاهده مصادیق این تخلفات، آن را به کمیسیون 
اقتصادی مجلس یا معاونت نظارتی بانک مرکزی گزارش داده و مصادیق را 
به صورت کامل با نام شعبه و بانک، شرح دهند تا ما برخورد قانونی کرده و 

بانکها را جریمه کنیم.

بانک های متخلف جریمه می شوند

پایانفرصتقانونیکاهشنرخسودوامها

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001014001 شماره  رای   -1
1۳۹11144۳0001005102 آقای محمد جهانی مطلق فرزند عبدالحسین در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 151/20 مترمربع پلاک شماره 26 فرعی 
از 108۳5 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 70۳8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001016۹66 شماره  رای   -2
1۳۹51144۳0001000584 آقای سید حسین میره ئی فرزند سیدعلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 256/81 مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از 
10650 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد طیب طاهری .)م الف 7057(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001014702 شماره  رای   -۳
1۳۹51144۳0001001884 آقای محمدعلی حبیبی نجفی فرزند محسن در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 174/67 مترمربع پلاک شماره 10586 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی 

.)م الف 704۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳000101875۳ شماره  رای   -4
1۳۹11144۳000100۹056 آقای رضا بوجارنژاد فرزند عباس در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 66/06 مترمربع پلاک شماره 6727 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 70۹۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001017۳84 شماره  رای   -5
1۳۹41144۳0001000176 آقای سیدعلی اکبر رسولی موحد فرزند اسدالله در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 10542 اصلی 

واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی  .)م 
الف 710۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001018285 شماره  رای   -6
سید  فرزند  فرد  موسوی  سیدموسی  آقای   1۳۹41144۳0001000706
عبدالهادی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 124/40 مترمربع پلاک 
شماره 2 فرعی از 110۳۹ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مالکیت قاسم حاجی زاده .)م الف 7128(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001015۳0۳ شماره  رای   -7
1۳۹11144۳0001004042 آقای عباس اسماعیلی فرزند حسین در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 184/7۳ مترمربع پلاک شماره 767 فرعی از 1 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از 

وراث حسین اسماعیلی  .)م الف 70۹2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001016۹64 شماره  رای   -8
1۳۹51144۳0001001016 آقای صادق داوری فرزند تقی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 200 مترمربع پلاک شماره 112 فرعی از 10۹۳۳ و 10۹۳4 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از محمدصادق آل اسحاق و محمد صابری .)م الف 71۳1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001012524 شماره  رای   -۹
1۳۹51144۳0001001177 خانم مریم آقا بابائی فرزند داود در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 215/80 مترمربع پلاک شماره 106۳۳ اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7121(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001015186 شماره  رای   -10
در  علی  فرزند  فرد  انصاری  محمدرضا  آقای   1۳۹41144۳000100006۹
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 88/50 مترمربع پلاک شماره 10454  
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از محسن طهرانی  .)م الف 71۳0(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001016۹۹2 شماره  رای   -11
1۳۹51144۳00010020۹4 آقای محمد صفایی نیکو فرزند علی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 1۹2 مترمربع پلاک شماره 11027 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی اسناد رسمی .)م الف 71۳۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳000101۳2۹0 شماره  رای   -12
1۳۹41144۳00010011۹0 خانم زهرا حسن زاده دستجردی  فرزند عباس در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 112/7 مترمربع پلاک شماره 481۳  اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از 

وراث عباس حسن زاده دستجردی و سهم الارث منقاضی .)م الف 7115(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹660۳۳0001016۹۹8 شماره  رای   -1۳
1۳۹11144۳00010027۳8 آقای هادی عمرانی فرزند محمد در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 244/07 مترمربع پلاک 10764/1 و 10765 فرعی 
از  اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 
رسمی از پلاک 10765 نسبت به 21۳/72 مترمربع و سند مالکیت مشاعی از 

پلاک 10764/1 اصلی نسبت به ۳0/۳5 مترمربع  .)م الف 714۳(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: 1396/11/15 
تاریخ انتشار دوم: 1396/11/30
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای 1۳۹660۳16001002421 مورخ1۳۹6/05/2۳ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
علی رضا فرید نیا فرزند محمد آقا ش ش ۳241 صادره از کرمانشاه در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 

مساحت 1210/۳0 متر مربع پلاک یک فرعی از 12۹مفروز و مجزی شده واقع در دیزل آباد خریداری از مالک رسمی محمد 
قنادی محرز گردیده  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت لنقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشارنوبت اول : 1۳۹6/11/15
جعفر نظری: رئیس ثبت اسناد و املاک

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳00۹0 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002008504 آقای علی رحیمی فرزند 
قنبرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2147 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم محمدی .)م الف 7024(
2- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳06۳1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹21144۳0002004082 آقای حسین سجادی فرزند 
خداقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 111 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 1567 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 70۳0(
۳- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳141۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000200468۳ آقای فیروز عبادی شیخ 
احمدلو فرزند حمید در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/57 مترمربع پلاک شماره ۳1 
فرعی از 2۳05 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل هندیانی ورثه محمدرضا 

.)م الف 7050(
4- رای شماره 1۳۹660۳۳000202۹858 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000201414۳ آقای عزیز زواریان فرزند خانباز 
متولد 1۳۳۹/2/10 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 202/۳7 مترمربع پلاک شماره ۳24 
فرعی از 1۹41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از اکبر آقا ایزدی و عوضعلی ایزدی بزچلوئی 

.)م الف 7054(
5- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0۳47 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000200۹750 آقای رضا حیدری فرزند علی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۹/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳04 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7027(
6- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0477 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002007476 آقای علی مقدم راد فرزند صفر 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 106/88 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹17 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7041(
7- رای شماره 1۳۹660۳۳0002022074 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002010۳86 خانم معصومه صالحی فرزند 
علی اصغر متولد 1۳۳۳/۹/7در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳6 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1812 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباسعلی قربانی .)م الف 7044(
8- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳1110 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹61144۳0002000685 آقای جواد حیدری قباق تپه 
فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 66/65 مترمربع پلاک شماره 1/40 فرعی از 

2۳02 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اروجعلی عزیزی .)م الف 70۳7(
۹- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳1228 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000201014۹ آقای ابراهیم حسین پور فرزند 
حبیب اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1765 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از پروانه و زهرا )فرزانه( برقعی .)م الف 7047(
10- رای شماره 1۳۹660۳۳0002024421 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹41144۳000200065۹ آقای عبدالحسین رضائی 
فرزند محرمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2171 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی مرادی عظیم .)م الف 7060(
11- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳00۹5 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹51144۳0002001۳2۹ آقای غلامرضا بختیاری 
فرزند رمضانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳81 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی و حسن عزتی .)م الف 7051(
12- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0156 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹21144۳0002002142 آقای حیدرعلی بابائی پور 
فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2265 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 5 متر از پلاک 2465 مالکیت مهین دخت بیگدلی و 58 

متر از پلاک ۳0۹7 مالکیت واحد دهفولی  .)م الف 7061(
1۳- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0052 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹61144۳0002000۹40 آقای مصطفی صالحی پاک 
فرزند حجت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 47/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
21۹1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قدسی و فاطمه تاجی بیگدلی .)م الف 

)7067
14- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳1047 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000200۳048 آقای باب اله عمادی جعفر 
پور فرزند شعبانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 82 مترمربع پلاک شماره 4۹ فرعی 
از 1۹56 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف 7075(
15- رای شماره 1۳۹660۳۳000202۹۹17 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹51144۳0002001۳05 آقای علی اصغر تعهد فرزند 
قدرت اله در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 60 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1۹65 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالحسن برفره .)م الف 7085(

براتی  آقای خدامراد  پرونده کلاسه 1۳۹51144۳0002001۳06  به  مربوط  رای شماره 1۳۹660۳۳000202۹۹18   -16
کردخوردی فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 60 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۹65 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالحسن برفره 

.)م الف 7081(
17- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0466 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002014251 آقای عسگر حسینی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 118 مترمربع پلاک شماره فرعی از 182۳ اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدرضا شریف .)م الف 70۹5(
18- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0448 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002002۹0۳ آقای عباسعلی عباسی فرزند 
اطاقعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹7/۹7 مترمربع پلاک شماره 1/7۳ فرعی از 2244 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ربابه حسینعلی زاده .)م الف 7101(
1۹- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳1555 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹61144۳000200107۳ آقای علی اوسط قربانی ابقاء 
فرزند محمد اسمعیل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹5/۳۳ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 1۹78 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید حسین حسینی .)م الف 7081(

20- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0586 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳00020128۹8 آقای ابراهیم عبادی فرزند 
محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹1/۳۳ مترمربع پلاک شماره 545 فرعی از 1۹47 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اسماعیل بادی .)م الف 7105(
21- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳1000 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹51144۳0002001۳77 آقای نادعلی یوسفی 
بزچلوئی فرزند سبزعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 48۹ 
فرعی از 1877 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی  .)م الف 71۳7(
22- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳076۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳1144۳0002000680 آقای ابوالفضل سلیمانی اوره 
فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 24۹7 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از گل نساء اسماعیلی .)م الف 714۹(
2۳- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0078 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹51144۳0002000711 آقای روح اله کاظمی فرزند 
بهرامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 121/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 
2۳80 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عبدالعلی و خلیل زندیه .)م الف 7154(

24- رای شماره 1۳۹660۳۳00020۳0۹27 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002010875 آقای نور الله قلیزاده فرزند 
عباسعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 122 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹75 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی شاکری .)م الف 715۹(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/15 تاریخ انتشار دوم: 1396/11/30
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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کریمی - داور؛ عصبانیتی بعد از دو دهه 

شورش یک جادوگر از کرانه سپیدرود 

علی کریمی در پایان مسابقه سپیدرود - استقلال خوزستان طوری عصبانی بود که سال ها 
شبیه اش را در رفتار این یاغی آرام شده ندیده بودیم.

در روزی که سپیدرود نتوانست حساس ترین بازی فصلش که سرنوشتی مستقیم در 
ماندن و رفتنش داشت را با برد به پایان برساند، علی کریمی توپخانه اش را پس از مدتی 
خاموشی دوباره آتش کرد.ریمی که از اخراج میثم تهی دست و ده نفره شدنش در اواسط 
نیمه نخست عصبانی بود پس از عدم اعلام یک ضربه ی پنالتی در واپسین دقیقه مسابقه 
از کوره در رفت و به همراه نیمکت نشینهای تیم به داور مسابقه اعتراض کردند. اعتراضات 
دنباله دار کریمی پس از سوت پایان فزونی گرفت و تا سالن کنفرانس ادامه یافت. او آنقدر از 
داور عصبانی بود که شبیه آن را قبلا در محرومیت کذایی و مشهورش در دوران حضور در 

تیم امید دیده بودیم که داور ژاپنی را مورد نوازش قرار داده بود .
در کنفرانس کریمی از مهدی تاج و فدراسیون فوتبال و جریمه های سنگین کمیته 
انضباطی تا عادل فردوسی پور را از دم تیغ گذراند و در یک واکنش احساسی تند لوگوی 
میکروفن نود را از جایش بلند کرد و به سمتی پرتاب کرد ؛ که احتمالا از نظر کریمی ، قرابتی 
میان این برنامه و سیستم معیوب فوتبال ایران وجود دارد . او که در پایان بازی هفته پیش و 
شکست سنگین مقابل نفت با صبر این باخت را پذیرفته بود در مسابقه دیروز ، سه امتیاز را 
حق تیمش می دانست که با وجود ده نفره شدن در نیمه اول به حریف مستقیم در جنگ 
بقا مسلط بود .کریمی که حداقل پس از گرفتن حکم دو میلیاردی اش برعلیه نفت توسط 
کمیته انضباطی مدتی بود سکوت پیشه کرد و توپخانه اش را خاموش کرده بود، با اتفاقات 
پیش آمده نشان داد که پرچم صلح را پایین آورده و قصد شورشی دوباره دارد. جمله های 
او که خبرنگاران را ترسانده بود، خطاب به تاج ، کفاشیان ، ساکت یا هر کس دیگر به زبان 
آمد و با این چند کلمه تکمیل شد :"جرات دارین منو محروم کنین تا بهتون بگم."او البته 
با وجودی تندی لحن به کسی توهین نکرد؛ اما بعید است که این نشست جنجالی واکنش 
برانگیز نباشد . بخصوص که در مرتبه قبلی و در اوج جنگ اینستاگرامی کریمی علیه تاج، 
آقای رییس تلاش کرده بود از راه های دیگر کریمی را به راه صلح  هدایت کند که البته 

موفقیتی در این راه حاصل نشده است .

مهدی فنونی زاده:

بازی استقلال - ذوب آهن شطرنج است
 پیشکسوت استقلال می گوید بازی این تیم مقابل ذوب آهن در هفته بیست و دوم لیگ 

برتر یک شطرنج است. 
مهدی فنونی زاده در خصوص پیروزی استقلال برابر صنعت نفت آبادان در جام حذفی 
اظهارداشت: با توجه به شرایط روحی بازیکنان به دلیل اتفاق ناگواری که برای قائدی افتاد 
و مطلوب نبودن چمن ورزشگاه تختی آبادان، آبی پوشان نتوانستند بازی همیشگی خود را 
ارائه کنند، البته استرس جام حذفی همیشه بالا بوده و تیم ها محتاط تر مقابل یکدیگر قرار 

می گیرند و این مسئله می تواند در روند کار تاکتیکی دو تیم تأثیرگذار باشد.
وی ادامه داد: استقلال در آبادان همیشه با مشکلات زیادی مواجه است. هفته پیش هم 
شاهد بودیم که عدم همکاری مسئولان آبادانی باعث شد تا هواداران به ورزشگاه راه پیدا 
نکنند و تمام سکوها در اختیار طرفداران نفت باشد. البته همین مسئله باعث شد تا بر روی 
تیم نفت فشار بیشتری بیاید و استرس باختن برای آنها بیشتر از استقلال باشد. دیدیم که 
پس از گل اول استقلال، این فشار و استرس بیشتر شد و وقتی نفتی ها گل دوم را دریافت 

کردند، تنها به بازی احساسی روی آوردند.
پیشکسوت استقلال تأکید کرد: آبی پوشان در نیمه دوم بازی منطقی از خود ارائه دادند؛ 
درست است که یک گل دریافت کردند که آن هم برای اشتباه دروازه بان تیم بود، اما در 
تمامی دقایق نیمه دوم حساب شده بازی کردند و شفر نشان داد که کاملًا به تیمش اشراف 
دارد. فنونی زاده تصریح کرد: آبی پوشان تنها یک گام دیگر تا قهرمانی جام حذفی دارند و باید 
منتظر بمانند و ببینند از بین تیم های خونه به خونه بابل و استقلال خوزستان، کدام تیم 
حریف آنها خواهد شد. بنده اعتقاد دارم با این روند موفقی که آبی پوشان در پیش گرفته اند، 
مطمئناً می توانند قهرمان جام حذفی کشور شوند. وی در خصوص سانحه تصادفی که برای 
مهدی قائدی مهاجم استقلال رخ داد، گفت: این بازیکن جوان و کم تجربه است، البته برای 
او آرزوی سلامتی دارم و امیدوارم هر چه زودتر به میادین بازگردد، اما چه دلیلی دارد که 
یک بازیکن بسیار جوان تا پاسی از شب در خیابان ها باشد. مگر نه این است که او حرفه ای 
پول می گیرد؛ بنابراین باید حرفه ای هم زندگی کند. او باید مدیریت شود و امیدوارم این اتفاق 
یک تجربه برای او شده باشد تا بداند که خیلی از هواداران چشم انتظار گلزنی او هستند، 
باشگاه برای او هزینه کرده و نباید به دلیل یک سهل انگاری، همه این مسائل یا از بین رفته و 
یا زیر سؤال برود. پیشکسوت استقلال درباره دیدار استقلال برابر ذوب آهن که یکشنبه آینده 
برگزار خواهد شد، افزود: مطمئناً هر دو تیم برای کسب سه امتیاز می جنگند و هیچ کدام 
پا پس نخواهند کشید؛ هم استقلال و هم ذوب آهن در نیم فصل دوم نتایج خوبی کسب 
کردند و امیدواری زیادی را به هوادارانشان دادند. اعتقاد دارم این یک بازی شطرنج است که 
مهره چینی در آن تأثیر بالایی دارد و هر تیمی که از مهره هایش به خوبی در زمین استفاده 
کند، برنده این دیدار فینال گونه خواهد بود. فنونی زاده در پایان خاطرنشان کرد: سرمربی 
آبی پوشان به شناخت و درک خوبی از بازیکنانش رسیده، نفرات استقلال هم به خوبی 
خواسته های او را در زمین اجرا می کنند و امیدوارم که این درک متقابل بین سرمربی و 

بازیکنان موجبات پیروزی های آینده آبی پوشان را فراهم کند.

قلعه نویی: 

فقط به بازی استقلال فکر می کنیم
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفت: به خاطر مصاف با استقلال همه بازی های قبلی را 

فراموش کرده ایم و بر روی بازی های بعدی هم تمرکز نمی کنیم.
امیر قلعه نویی در ارتباط با بازی ذوب آهن مقابل استقلال اظهار کرد: بسیار خداوند را 
شاکریم که روند نتیجه گیری ذوب آهن، ادامه دارد و توانستیم در بازی سخت مقابل آیزاول 
که در هوای بسیار سرد برگزار شد، جواز حضور در لیگ قهرمانان آسیا را کسب کنیم. با این 
وجود ما همه نتایج اخیر و صعود به آسیا را فراموش کرده ایم و به بازیکنانم گفته ام که تمام 

تمرکز خود را صرفاً روی دیدار با استقلال بگذارند.
قلعه نویی بیان کرد: بازی با استقلال یک مصاف بسیار سخت و جذاب است. دو تیم در 
شرایط خوب خود به مصاف همدیگر می روند و به نظر می رسد امتیازات این بازی نقشی 
بسیار مهم در معادلات بالای جدول داشته باشد. از همه بازیکنان ذوب آهن خواستم با 
نهایت تمرکز و تلاش در این مصاف حاضر شوند و بسیار امیدواریم که هر سه امتیاز این 
بازی در اصفهان بماند. قلعه نویی در مورد وضعیت مصدومان تیمش هم گفت: اکبر ایمانی 
در تمرینات یکی دو روز اخیر حاضر بوده است که در مورد بازی کردن یا نکردنش متعاقبا 
تصمیم خواهیم گرفت و مهران درخشان مهر هم به تازگی دویدن دور زمین را آغاز کرده 
است که به این دیدار نمی رسد. وی در پایان اظهار کرد: تمامی تلاش خود را به کار خواهیم 
گرفت تا بتوانیم یک بازی خوب را مقابل استقلال تهران به نمایش بگذاریم و از هواداران 

ذوب آهن  و مردم اصفهان هم می خواهیم تیم خودشان را در این بازی تنها نگذارند.

برای اولین بارصورت می گیرد

قم ؛میزبان مسابقات جودو جایزه بزرگ 
بانوان کشور 

نائب رئیس هیئت جودو، کوراش و جوجیتسو استان قم گفت: استان قم برای اولین 
بار طی روزهای 1۹و 20 بهمن ماه سال جاری در رشته جودو و در بخش بانوان میزبان 

مسابقات جایزه بزرگ کشور خواهد بود.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، سیما شاهزادۀ حمزء در 
گفت وگویی  با اعلام این خبر اظهار داشت: در سال  ۹5  قم میزبان مسابقات منطقه ای 
کشور در بخش بانوان بود که با توجه به نحوه و کیفیت برگزاری و شرایط ایده آل میزبانی 
قم، با نظرمساعد فدارسیون برای اولین بار ما طی روزهای 1۹ و 20 بهمن ماه میزبان برترین 

جودوکاران کشور در مسابقات جایزه بزرگ خواهیم بود. 
 وی با طرح این مطلب که مسابقات جایزه بزرگ جودو بانوان کشور با نام جام حضرت 
معصومه )س( به انجام خواهد رسید افزود: با برنامه ریزی صورت گرفته این پیکارها در سالن 
ورزشی دانشگاه قم صبح روز جمعه 20 بهمن ماه با برگزاری مراسم افتتاحیه با سوت داوران 
قضاوت کننده بر روی دو تاتمی استارت خواهد خورد. نایب ریس هیات جودو،کوراش و 
جوجیتسو استان قم با بیان این که مسابقات پیش رو مزین به نام شهدای جنگ تحمیلی و 
مدافع حرم یعنی شهید مهدی زین الدین و ابراهیم عشریه است تصریح کرد: هنوز از حضور 
و تعداد تیم های حاضر در این پیکارها اطلاعات دقیق و قطعی در دسترس نیست اما تیم قم 
برای حضوری شایسته در خور نام استان، تمرینات آماده سازی خود را طبق برنامه پیگیری 
می کند. شاهزاده  حمزء خاطرنشان کرد:  در این رقابت ها جودو کاران شرکت کننده در 
اوزان -48, -52, -57, -6۳, -70, -78, +78 با یکدیگر دیدار و برای تصاحب عناوین برتر به 
رقابت خواهند پرداخت و سهمیه برای هر استان دو تیم مشخص شده  که هر تیم شامل 

هفت بازیکن، دو مربی و یک سرپرست خواهد بود.
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مدیرعامل باشگاه استقلال :

پشتقائدیراخالینمیکنیم

مدیرعامل باشگاه استقلال با بیان اینکه این باشگاه برای بازی با عربستانی ها قطر 
را معرفی کرده است، گفت: به یک شرط حاضریم هرکجا تیم الهلال خواست بازی 

کنیم و دو گل هم به آنها آوانس بدهیم! 
تیم فوتبال استقلال بعد از موفقیت در نیمه نهایی جام حذفی و صعود به فینال 
این مسابقات، آماده حضور در مسابقات مهم و معتبر لیگ قهرمانان آسیا می شود. 
مهمترین اتفاقات پیرامون حضور استقلال در لیگ قهرمانان آسیا بحث میزبانی 
این تیم از الهلال در مرحله گروهی مسابقات و استخدام یک مهاجم خارجی به 
منظور تقویت تیم برای حضور در این رقابتها است. سیدرضا افتخاری مدیرعامل 

این باشگاه در گفتگویی  توضیحاتی را ارائه کرد:
عمان را از گزینه هایمان خارج کردیم

افتخاری درباره اینکه رسانه های کشورهای عربی مدعی شده اند عمان میزبان 
تیم های ایرانی برابر عربستانی ها است، بیان داشت: ابتدا فکر می کردیم بر خلاف 
سال گذشته می توانیم از تیم های عربستانی در ایران میزبانی کنیم. اما بعد که 
مشخص شد اینطور نیست و باید مثل سابق در کشور ثالثی میزبان عربستانی ها 
باشیم به بررسی گزینه ها پرداختیم. مسقط را خیلی زود از گزینه های خود خارج 
کردیم چون به دلیل نزدیکی عربستان به این کشور و سهولت سفر شهروندان 
عربستان به مسقط عملا آنجا میزبان تیم عربستانی می شد و شرایط برای تیم 

های ایرانی مناسب نبود. 
آذربایجان و ارمنستان نمی شد؛ به قطر رسیدیم

وی ادامه داد: سپس به برخی کشورها نظیر آذربایجان و ارمنستان فکر کردیم 
که دیدیم به دلیل اروپایی بودن این کشورها طرح این موضوع می تواند از اساس 
با مخالفت مواجه شود. در کشورهای اطراف بعضی ها از نظر آب و هوایی در این 
فصل سال مناسب انجام این بازی نبودند، بعضی ها شرایط میزبانی از مسابقاتی 

به این مهمی را نداشتند و عملا گزینه های ما محدود می شد. لذا به گزینه قطر 
رسیدیم و این کشور را معرفی کردیم.

امکان تغییر قطر زیاد نیست
مدیرعامل باشگاه استقلال تصریح کرد: بعید می دانم AFC با میزبانی ما در قطر 
مخالفت کند. از یک سو زمان زیادی به مسابقات نمانده و از سوی دیگر شرایط 
برگزاری بازی ها در قطر و اسپانسرینگ به نوعی هست که AFC هم تمایلی به 
تغییر محل برگزاری این بازی نداشته باشد. لذا ما به جو سازی رسانه های سعودی 

توجه نمی کنیم و فعلا بنا را بر حضور در کشور قطر گذاشته ایم.
عربستانی ها می خواهند حرف زور بزنند

وی یادآور شد: عربستانی ها دوست دارند حرف خودشان را به کرسی بنشانند. 
آنها یکبار با نفوذی که داشتند بازی ها را به کشور ثالث کشیدند و لابد الان هم 
دلشان می خواهد میزبانی را به کشوری ببرند که دوست دارند. قطعا به دلیل 
مراودات سیاسی عربستانی ها با کشور قطر تمایلی به حضور در این کشور ندارند 

اما ما به این جوسازی آنها توجه نمی کنیم.
یک ایرانی در سوئد گزینه ما را ترساند

افتخاری در خصوص جذب مهاجم خارجی گفت: حالا همه می دانند که ما روی 
هر گزینه ای دست گذاشتیم یا از داخل ایران به خاطر منافع مالی خودشان و یا 
عوامل ضد انقلاب خارج از ایران  برای مقاصد سیاسی، او را از حضور در ایران 
ترساندند. اخیرا هم روی یک مهاجمی که در سوئد بازی می کند، دست گذاشتیم 
که متاسفانه ایشان به یک ایرانی مقیم سوئد مراجعه می کند تا برای حضور در 
استقلال تحقیق کند و آن فرد گزینه ما را از حضور در ایران می ترساند.  یکی 
دو گزینه دیگر را هم یک ایجنت ایرانی ترساند که شفر او را شناسایی و به ما 

اعلام کرد. 

مهاجم خارجی را برای آسیا می خواهیم
وی افزود: خوشبختانه شرایط تیم ما به حدی رسیده که حتی بدون جذب 
مهاجم خارجی هم مشکل گلزنی تیم حل شده است اما اصرار ما برای جذب 
مهاجم خارجی به تقویت این تیم در لیگ قهرمانان آسیا باز می گردد. اصرار شفر 
هم برای همین است. وگرنه با همین بازیکنان در لیگ و جام حذفی مشکلی 
نداریم. می بینید که تیم های عربستانی و اماراتی برای آسیا چقدر مجهز هستند 
و از چه بازیکنان بزرگ خارجی سود می برند. دست ما برابر آنها با این حساب 

خالی است.
با الهلال نه با کل دنیا بازی داریم

ادامه صحبتهایش خاطرنشان کرد: در زمان جنگ  استقلال در  مدیرعامل 
تحمیلی ما علیه عراق می گفتیم ما با عراق نمی جنگیم بلکه با دنیا می جنگیم. 
الان در فوتبال هم همین است. ما در آسیا با تیم الهلال عربستان بازی نداریم 
بلکه با دنیا بازی داریم. اخیرا آنها یک بازیکن گرفته اند به ارزش 6 میلیون دلار. 
این در حالی است که کل تیم ما با مربی و بازیکن و همه چیزش به 6 میلیون 

دلار نمی رسد.
به یک شرط حاضریم به تیم عربستانی ۲ گل آوانس بدهیم

افتخاری ادامه داد: ما حاضریم با الهلال هرکجا که آنها بگویند در شرایطی بازی 
کنیم که نه ما بازیکن خارجی استفاده کنیم و نه آنها! حتی حاضریم با این شرایط 
2 گل هم به آنها آوانس بدهیم تا مشخص شود فوتبال کدام کشور قوی تر است 
اما خب آنها پول دارند و می توانند بهترین های دنیا را بخرند و ما از این حیث در 
محدودیت کامل هستیم. بودجه تیم استقلال با بودجه تیمی مثل الهلال اصلا 

قابل مقایسه نیست. این یک جنگ نابرابر است. 
دو مهاجم خارجی دیگر در راه تهران هستند

وی یادآور شد: زمان زیادی برای اعلام لیست آسیایی خود نداریم و اگر قرار 
است مهاجم جدیدی بگیریم در این مدت زمان کم باید این کار را بکنیم. شفر 
دو گزینه دیگر به ما معرفی کرده و ما مقدمات حضور آنها را در تهران فراهم 
کردیم. انشاءالله که اتفاقات گذشته تکرار نشود و خیلی زود شاهد حضور آنها 
در تهران باشیم تا در صورت موفقیت در تست های پزشکی و دیگر مراحل، 
نام آنها را به لیست اضافه کرده و برای دیدارهای آسیایی نیز قادر به استفاده 

از آنها باشیم.
پیروزی در آبادان کار ساده ای نبود

مدیرعامل آبی پوشان در خصوص پیروزی این تیم برابر صنعت نفت در مرحله 
نیمه نهایی جام حذفی هم اظهار داشت: ما در آبادان کار سختی پیش رو داشتیم 
و خوشبختانه بچه ها توانستند از پس این کار سخت بر آمده و با شکست صنعت 
نفت به فینال جام حذفی برسند. شاید به جرات بتوان گفت اگر یک تیم بود که 
در چنین بازی حساسی می توانست صنعت نفت را در آبادانش شکست دهد، آن 
تیم، تیم استقلال بود. در خصوص قهرمانی جام حذفی هم گرچه امیدمان خیلی 
زیاد است  اما تا وقتی که جام قهرمانی را در پایان بازی فینال بالای سر نبریم 

نباید در باره آن صحبت کنیم.
پشت قائدی را خالی نمی کنیم

افتخاری در پایان در خصوص آخرین شرایط مهدی قائدی بیان داشت: از شرایط 
عمومی مهدی قائدی خبر دارم و خدا را شکر می کنم که به زندگی برگشت. برای 
مرحوم احمدرضا شاکر بسیار متاثر شدیم و این ضایعه را یکبار دیگر به خانواده 
آن مرحوم  تسلیت می گویم. با پزشکان معالج قائدی در تماس هستیم و شرایط 
او را کاملا رصد می کنیم. به محض این که شرایطش به حدی برسد که امکان 
جابجایی اش وجود داشته باشد او را به تهران منتقل می کنیم تا مراحل درمانش 
را مستقیم زیر نظر بگیریم. قائدی سرمایه باشگاه استقلال است و ما پشت او را 
خالی نمی کنیم. برای درمان و بازگشت زود هنگامش به میدان نیز هرکاری لازم 

باشد انجام می دهیم.

فوتبال می گوید  فدراسیون  انضباطی  پیشین کمیته  رئیس 
درصورتی که غیرواقعی بودن تاریخ قرارداد طارمی اثبات شود، 
جرم جعل رخ داده است و رئیس فدراسیون فوتبال باید این 
اتفاق را به مراجع قضایی اعلام جرم کند، در غیر این صورت خود 

او مرتکب جرم شده است.
۳1 شهریور ۹6 بود که فیفا با ارسال حکمی به فدراسیون 
فوتبال ایران اعلام کرد به خاطر تخلف پرسپولیس در پرونده 
بازگشت مهدی طارمی از ریزه اسپور، باشگاه پرسپولیس از دو 
پنجره نقل  و انتقالات و مهدی طارمی برای 4 ماه محروم شدند. 
مدیران وقت پرسپولیس که در راس آن ها علی اکبر طاهری 
قرار داشت پس از اعلام این حکم اعتقاد داشتند که تخلفی 
در پرونده طارمی و ریزه اسپور انجام نشده و قراردادی که با 
این بازیکن منعقد کرده بودند به پیش از رفتن این بازیکن به 

ترکیه بازمی گردد.
اما ماجرا جایی جالب شد که مهدی طارمی اعلام کرد که پیش 
از رفتن به ترکیه هیچ قراردادی با پرسپولیس امضا نکرده و 
تاریخ امضای قرادادش با این باشگاه به پس از امضای قرارداد با 
ریزه اسپور بازمی گردد. حکمی که فیفا علیه باشگاه پرسپولیس 
صادر و اعلام کرد، نشان می دهد که طارمی در بازی های فصل 
گذشته تا آغاز زمان محرومیتش در فصل جاری با قراردادی با 

مصادیق جاعلانه بازی کرده است.
حضور مهدی طارمی در رقابت های لیگ برتر با مداکی جعلی 
این شبهه را ایجاد کرد که آیا امکان دارد نتیجه بازی هایی که با 
حضور این بازیکن در ترکیب پرسپولیس برگزار شده، تغییر کند 
و به سود رقیبان اعلام شود؟ در همین رابطه و برای پیگیری 
این ماجرا از لحاظ حقوقی به سراغ عبدالرحمان شاه حسینی 
رئیس پیشین کمیته ی انضباطی رفتیم تا او این اتفاق را از لحاظ 

حقوقی بررسی کند.
عبدالرحمن شاه حسینی در ابتدای گفت وگو با ایسنا، مقدمه ای 
را راجع به اظهارات کارشناسی اش درباره احتمال تغییر در تاریخ 
قرارداد مهدی طارمی و باشگاه پرسپولیس را بیان کرد: معمولا 
اظهارنظر  ایران  فوتبال  در  کارشناس  مقام  در  که  اشخاصی 
می کند حتی اگر منصفانه و عادلانه باشد، اگر اظهاراتش مربوط 
نظر  اظهار  فرد  بزرگ کشور شود، معمولا  باشگاه  به هر دو 

کننده را متهم به جانب داری از یکی از دو تیم می کنند. به 
نظر من این حواشی در بحث های حقوقی هیچ جایگاهی ندارد. 
اظهارنظر من بر اساس قوانین و مقررات قانون مجازات اسلامی 
و آیین نامه های فدراسیون فوتبال ایران است. بنابراین بدون در 
نظر گرفتن شخصیت حقوقی و حقیقی افراد و باشگاه خاصی 

نظریه ام را اعلام می کنم.
او افزود: نباید فراموش کنیم که در چنین اتفاقاتی نباید نقش 
نظارتی فدراسیون فوتبال که نظارت بر باشگاه ها است را نادیده 
بگیریم. مدیران منصوب در باشگاه ها اکثرا بر اساس ارتباطات و 
آشنایی که با منصوب کننده دارد به مقام شان رسیده اند. این 
اتفاق خصوصا در باشگاه های دولتی بیشتر رخ می دهد، در حالی 
که  انصاف حکم می کند افرادی که دانش علمی و عملی این 
کار را دارند به این سمت ها منصوب شوند. کم توجهی مسئولان 
فدراسیون و باشگاه ها به قوانین بین المللی که یک امر تخصصی 
و حرفه ای است. در سنوات گذشته باعث شده در ۹8 درصد 
پرونده ها شکست بخوریم و محکوم شویم. نقش دلالان هم در 
این قضایا تاثیرگذار است که بازیکنان جوان را اغوا می کنند و 
شاید این بازیکنان را مجبور به انجام یکسری کارهای غیرقانونی 
کنند که یکی از این موارد آن، اتفاقی است که برای طارمی 

رخ داده است.
شاه حسینی در ادامه  با بیان این که اتفاقات فوتبالی هم می تواند 
عنوان تخلف و هم عنوان مجرمانه را در پی داشته باشد و اینها از 
یکدیگر تفکیک پذیر است، گفت : تخلفات فوتبالی در صلاحیت 
رسیدگی توسط ارکان انضباطی فدراسیون فوتبال است اما اگر 
عملی عنوان مجرمانه پیدا کرد از حیث عمومی و خصوصی باید 

از سوی قوه قضاییه و مراجع قضایی ذی صلاح پیگیری شود.
تغییر تاریخ قرارداد طارمی، مصداق جعل است

رئیس پیشین کمیته انضباطی با اشاره به این موضوع که چون 
اظهارات طارمی و مسئولان باشگاه پرسپولیس یک طرفه بوده و 
به صورت مناظره انجام نشده نمی تواند به عنوان ملاک قضاوت 
یا رسیدگی قرار گیرد و انتقاد از سکوت فدراسیون فوتبال در این 
ماجرا درباره جرم جعل و تعریف آن در قوانین مجازات اسلامی، 
تصریح کرد: من نظرم را بر فرض این که اثبات شده که تاریخ 
قرارداد طارمی غیر واقعی است، می دهم. جعل به معنای خلق 

کردن و دگرگون کردن و تزویر به معنای فریب دادن و خلاف 
واقع نشان دادن است. در ماده "52۳" قانون مجازات اسلامی 
جعل تعریف شده است و در قسمتی از آن تقدیم یا تاخیر 
در تاریخ سند نسبت به تاریخ حقیقی جعل محسوب می شود. 
بنابراین اگر این اتفاق در قرارداد طارمی رخ داده باشد در نتیجه  

مصداق جعل است و در آن شکی نیست.
 نحوه رسیدگی به جعل

او درباره روند رسیدگی به جرم جعل تصریح کرد: در این موضوع 
دو بحث وجود دارد. یک، جرم جعل یعنی شخص جاعل و 
دو، استفاده از سند مجعول مطرح است. در موارد مختلف فرد 
می تواند هم جاعل و هم استفاده کننده از سند مجعول باشد. 
جرم جعل و استفاده از سند مجعول یکسری عناصر تشکیل 
دهنده دارد که عناصر قانونی، مادی و معنوی آنها را شامل 
می شود. عنصر قانونی همان قانون مجازات اسلامی )بخش 
تعزیرات( است. در مورد عنصر مادی هم باید یک ضرر مادی 
و معنوی از سوی مرتکب شونده به اشخاص اعم از حقوقی و 
حقیقی وارد شود. فریب دادن دیگران هم جزو عنصر مادی 
محسوب می شود. در عنصر معنوی دو سوء نیت شامل سوء 
نیت خاص و عام وجود دارد. سوء نیت خاص، علم شخص به 
مجرمانه بودن عمل است. قاعده ای هم داریم که جهل به قانون 
رفع مسئولیت نمی کند و هر کسی که در ایران زندگی می کند 
باید به قوانین کشور مطلع باشد. سوء نیت خاص هم عملی است 
که به قصد اضرار به غیر باشد. باید ببینیم که شخص دیگری 
ضرر وارد شده است یا نه که در مورد طارمی باشگاه ها و اشخاص 

را شامل می شود.
شاه حسینی افزود: بعضی از حقوقدانان جعل و استفاده از سند 
مجعول را یک جرم حساب می کنند، در صورتی که بر اساس 
آرای وحدت رویه در دیوان عالی کشور، جرم جعل و استفاده 
از سند مجعول دو جرم مجزا محسوب می شود و برای هر 
کدام مجازات جداگانه ای در نظر گرفته می شود. بر اساس ماده 
"1۳4" قانون مجازات اسلامی زمانی که بیش از سه جرم اتفاق 
نیفتاده باشد باید برای هر جرم حداکثر مجازات در نظر گرفته 
شود. همچنین عده ای از حقوقدانان استفاده از سند مجعول را 
از جمله جرایم علیه امنیت و آسایش عمومی تلقی می کنند و 

آن را غیر قابل گذشت در نظر می گیرند و حتی با رضایت شاکی 
خصوصی هم نباید تعقیب مجرمان لغو شود.

مجازات جرم جعل: دو سال حبس یا 1۲ میلیون ریال 
جزای نقدی

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سوال که با 
فرض اثبات تغییر تاریخ قرارداد طارمی باید چه مجازاتی را 
برای آن در نظر گرفت، گفت: به نظر من در مورد این جرم 
جعل باید طبق ماده "5۳6" برخورد شود. چون تعداد جرم 
بیش از سه تا نیست. باید حداکثر مجازات در مورد آن در نظر 
گرفته شود و نمی توان برای آن تخفیف قائل شد. هر شخصی 
اعم از حقیقی و حقوقی که متضرر از این عمل شده باشند، 
می توانند هم در ارکان قضایای فدراسیون فوتبال و هم مرجع 
قضایی اعلام جرم کند. از طرفی هم اگر برای فدراسیون فوتبال 
ثابت شود در موضوع قرارداد طارمی قلب حقیقت شده باشد، 
رییس فدراسیون فوتبال وظیفه دارد به این دلیل که این جرم 
جنبه عمومی دارد به مرجع قضایی اعلام جرم نماید. در غیر 
اینصورت، او مستنکر و خودش جرم انجام داده است. همچنین 
به حکم قانون کلیه اشخاصی که از جرم جعل یا استفاده از 
سند مجعول متحمل ضرر مادی و معنوی شده باشند، مخیرند 

نسبت به دعوای ضرر و زیان نیز اقدام کنند.

چرا به دروغ "طارمی - طاهری" ورود قضایی نمی شود؟

شاه حسینی: تاریخ غیرواقعی قرارداد طارمی مصداق بارز جعل است

»وینفرد شفر« سرمربی تیم فوتبال استقلال تهران در چارچوب هفته بیست و دوم رقابت های باشگاهی ایران درحالی  امروز یکشنبه میهمان 
ذوب آهن است که »امیرقلعه نویی« سرمربی تیم اصفهانی سالها رهبری آبی پوشان پایتخت را بر عهده داشته تا تقابل این دو استقلالی حساسیت 

این مصاف را بیشتر کند. 
شاگردان شفر پس از پیروزی مقابل صنعت نفت آبادان در مرحله نیمه نهایی جام حذفی فوتبال و راهیابی به فینال این مسابقات با انگیزه و 
روحیه بهتری دیروز راهی اصفهان شدند. آبی پوشان در رقابت های لیگ برتر نیز پس از تحمیل شکست سنگین چهار بر صفر به پارس جنوبی 
جم در هفته بیست و یکم، عزم خود را برای ادامه موفقیت در لیگ برتر هم جزم کرده اند تا بدون داشتن استرس و حضور در جایگاه ششم 

جدول رده بندی با ۳2 امتیاز برای رسیدن به رده های بالاتر مشتاق باشند.
نبود »امید نورافکن« به دلیل محرومیت و »مهدی قائدی« با توجه به مصدومیت و بستری بودن در بیمارستان هر چند در روند موفقیت 

آبی ها در بازی  امروز تاثیر گذار است اما عملکرد شفر نشان داده که این مربی آلمانی از حداقل امکانات تیمش بهترین استفاده ها را می برد.
وینفرد شفر که از هفته نهم لیگ برتر فوتبال ایران جانشین علیرضا منصوریان شده و سکان هدایت آبی پوشان را بر عهده گرفته است، تا 

اینجای کار تنها یک شکست مقابل پرسپولیس در شهرآورد پایتخت را تجربه کرده و با اجرای تاکتیک های تهاجمی و در عین حال برنامه تدافعی 
حساب شده این مربی،آبی پوشان بازی های تماشگر پسندی را از خود به نمایش گذاشته اند.

با این حال پیرمرد آلمانی و شاگردان او در تیم استقلال خوب می دانند که برای قرار گرفتن در جمع سه تیم برتر جدول رده بندی و حضوری 
موفق در لیگ قهرمانان آسیا، چاره ای جزء پیروزی مقابل حریفان در ادامه دیدارهای پیش رو ندارند تا با آمادگی بیشتر مقابل حریفان قدر 

آسیایی خود در لیگ قهرمانان آسیا، حرفی برای گفتن داشته باشند.
البته جدال این دو تیم در ایستگاه بیست و دوم لیگ برتر از آنجا حساس و دیدنی تر می شود که »امیرقلعه نویی« سرمربی ذوب آهن خود یکی 
از پرافتخارترین مربیان در لیگ باشگاهی ایران است که بیشتر افتخارات خود را در دوران بازیکنی و مربیگری با استقلال تهران کسب کرده است. 
قلعه نویی معروف به ژنرال آبی ها در زمان سرمربیگری استقلال موفق شده چهار قهرمانی را برای این تیم در لیگ برتر و یک قهرمانی در جام 

حذفی به ارمغان بیاورد و دوبار نیز استقلال با رهبری او نایب قهرمانی لیگ برتر را تجربه کرده است.
هرچند که امیر قلعه نویی در نیم فصل نخست هفدهمین دوره رقابت های باشگاهی فوتبال در هدایت تیم فوتبال ذوب آهن عملکرد خوبی 
نداشته و انتظارات را بر آورده نکرد و نتوانست جایگاه مناسبی در جدول رده بندی برای این تیم اصفهانی کسب کند. اما با شروع نیم فصل دوم 
با کسب پنج پیروزی و یک تساوی و جمع آوری 16 امتیاز عملکرد شگفت انگیزی از خود بر جای گذاشته است. به گونه ای که ذوب آهن در 
پایان هفته بیست و یکم با ۳5 امتیاز به جایگاه سومی جدول رده بندی لیگ رسید و با حذف نماینده فوتبال هند در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا 

مجوز حضور در رقابت های آسیایی را برای ذوب آهن کسب کرد.
شاید آخرین خاطره ای که هواداران استقلال از قلعه نویی دارند مربوط به بازی رفت این دو تیم در هفته هفتم فصل جاری رقابت های لیگ 
برتر بود که 2۹ شهریور ماه در ورزشگاه آزادی انجام شد. در آن دیدار»علیرضا منصوریان« سرمربی سابق استقلال با توجه به عملکرد ضعیف 
خود در دیدارهای گذشته و آخرین هشدار هیات مدیره باشگاه به او، محکوم به شکست دادن یاران قلعه نویی در ذوب آهن بود. اما ژنرال آبی 
ها،با بازی خوانی خوب، منصوریان را ناکام گذاشت تا پس از تساوی مقابل استقلال، نسخه منصوریان نیز پیچیده شده و جای خود را در نیمکت 

داغ استقلال به شفر آلمانی دهد.
به هرصورت از سال 1۳80 که فوتبال باشگاهی ایران رنگ و بوی حرفه ای به خود گرفت، ذوب آهن اصفهان و استقلال تهران ۳۳ بار مقابل 
هم قرار گرفته اند که سهم نماینده فوتبال اصفهان 10 پیروزی و آبی پوشان 11 برد بوده است و در 12 دیدار نیز دو تیم به تساوی رسیده اند. 
به این ترتیب در مصاف سی و چهارم این دو تیم باید به انتظار نشست و دید که تجربیات یک مربی کهنه کار ایرانی به برتری می رسد یا اندیشه 

های مربی زیرک آلمانی به پیروزی ختم خواهد شد.
در جدول رده بندی این مسابقات تیم های پرسپولیس)51 امتیاز(، فولاد خوزستان)۳6 امتیاز یک بازی کمتر(، ذوب آهن)۳5 امتیاز(، سایپا)۳5 
امتیاز(، پارس جنوبی جم)۳4 امتیاز( و استقلال تهران) ۳۳ امتیاز( به ترتیب جایگاه اول تا ششم جدول رده بندی را به خود اختصاص داده اند.

استقلال  - ذوب آهن اصفهان

تقابل اندیشه های  ژنرال آبی ها و شفر 



5 علمی و سلامت 

وقتی دست ها از بیماری خبر می دهند 
بدن انسان مجموعه ای از سیگنال ها را درباره وضعیت سلامت ما ارائه می کند، که 
از زبان تا انگشتان پا را در بر می گیرند. دست ها یکی از بخش های بدن هستند که 

می توانند سرنخ هایی مهم درباره وضعیت سلامت کلی ما ارائه کنند.
 زمانی که موضوع انجام فعالیت های روزانه مطرح می شود، دست ها یکی از 
مهم ترین اندام های بدن انسان هستند. اما با نگاهی دقیق تر به دست ها ممکن است 
اطلاعات بیشتری درباره وضعیت سلامت خود کسب کرده و نشانه های اولیه شرایط 

و بیماری هایی که از آنها آگاه نبودید را کشف کنید.
آرتریت 

مطالعه ای که در نشریه Arthritis and Rheumatism منتشر شد، نشان داد سوژه 
هایی که انگشت حلقه آنها بلندتر از انگشت اشاره بود، ممکن است در معرض خطر 
بیشتری برای ابتلا به استئوآرتریت یا آرتروز قرار داشته باشند. زنانی با این ویژگی که 
در این مطالعه حضور داشتند سه برابر احتمال بیشتری داشت به آرتریت مبتلا باشند.

بیماری پارکینسون 
آیا دستخط پیوسته و زیبای شما به حروفی شکسته و کوچک تبدیل شده است؟ 
این می تواند یک نشانه اولیه از ابتلا به بیماری پارکینسون باشد، که به نام میکروگرافی 
)Micrographia( شناخته می شود. پیش از این که نگران شوید، با پزشک در این 
زمینه صحبت کنید. تغییرات در قدرت بینایی یا افت مهارت انگشتان نیز می توانند 

از دلایل میکروگرافی باشند.
لرزش دست می تواند نشانه ای دیگر از ابتلا به بیماری پارکینسون باشد، به ویژه 
اگر لرزش چه در زمان حرکت و چه ثابت بودن دست ها متوقف نمی شود. اگر نگه 
داشتن دست ها از لرزش آنها پیشگیری می کند، دلیل آن احتمالا بیماری پارکینسون 
نیست. در صورت مواجهه با این نشانه مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط 

اهیمت دارد.
بیماری کلیوی 

ناخن های دست می توانند اطلاعات بسیاری را درباره سلامت کلیه ها در اختیارتان 
قرار دهند. شیاردار شدن ناخن ها چه در امتداد آنها شکل گرفته باشد و چه شکل 
قاشقی به آنها ببخشد می تواند به بروز مشکل اشاره داشته باشد. اگر شیارها در امتداد 
ناخن هستند، این شرایط می تواند به بیماری کلیوی اشاره داشته باشد. اگر ناخن 
ها مقعر شده اند، این شرایط می تواند به کمبود آهن اشاره داشته باشد، که به طور 

معمول با بیماری کلیوی همراهی می شود.
همچنین، رگه ها یا نقطه های سفید یا ناخن هایی که در نیمه پایینی سفید رنگ 
هستند می توانند به مشکلات کلیوی اشاره داشته باشند. اگر با تغییراتی چشمگیر در 
ناخن های خود مواجه شده اید مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین 

اقدام ممکن است.
وضعیت قلب 

بنابر نتایج مطالعه ای که در سال 2015 در نشریه The Lancet منتشر شد، میزان 
قدرت گرفتن شما می تواند یک نشانگر اولیه از خطر حمله قلبی یا سکته مغزی 
باشد. قدرت کم گرفتن شما می تواند از خطر مرگ به واسطه حمله قلبی حکایت 

داشته باشد.
قدرت گرفتن دست یک نشانگر از چیزی است که به نام سن بیولوژیکی شناخته 

می شود. سن بیولوژیکی چگونگی عملکرد بدن در مقایسه با سن واقعی شماست.
همچنین، شرایط دست های شما می تواند سرنخ هایی درباره ابتلا به پرفشاری خون 
ارائه کند. مطالعه ای که در سال 1۹۹۳ انجام شد، نشان داد بیمارانی که دارای اثر 

انگشت پیچشی بودند، احتمال بیشتری داشت پرفشاری خون داشته باشند.
ضخیم شدن نوک انگشتان، شرایطی که به نام چماقی شدن شناخته می شود نیز 
می تواند به بیماری قلبی، بیماری ریوی، یا برخی مشکلات سلامت دیگر اشاره داشته 
باشد. اگر با افزایش ضخامت سرانگشتان خود مواجه هستید، که به نظر می رسد ناخن 
ها به خوبی به انگشتان متصل نیستند یا ناخن ها به سمت پایین انحنا پیدا کرده اند، 

به پزشک مراجعه کنید.
بیماری کبدی

اگر به صورت مزمن با قرمزی و التهاب کف دست های خود مواجه هستید، این می 
تواند نشانه ای از یک بیماری کبدی باشد. البته نباید در ابتدا نگران شوید، زیرا قرمزی 
 )Palmar erythema( کف دست ها می تواند نشانه ای از التهاب پوستی کف دست
باشد، که می تواند ارثی بوده یا به واسطه دلیلی نه چندان جدی شکل بگیرد. پیش از 
این که نگران ابتلا به سیروز کبدی شوید، با پزشک خود در این زمینه صحبت کنید.

کم کاری تیروئید 
انگشتان متورم و درد مفاصل آنها می تواند نشانه ای از مشکلات مرتبط با تیروئید 
باشد. تونل کارپ نیز می تواند موجب این نشانه ها شود. اگر تورم انگشتان و درد 
مفاصل آنها برای مدتی طولانی پایدار باقی مانده است، با پزشک برای بررسی دقیق 

شرایط و انجام آزمایش تیروئید صحبت کنید.
سیانوز 

سیانوز یا رنج کبود شامل کمبود اکسیژن در خون است و رنگ آبی ناخن ها یکی 
از نشانه های شایع این شرایط محسوب می شود. سیانوز به خودی خود یک بیماری 
نیست، اما می تواند نشانگر برخی از مشکلات سلامت، مانند آسم، سینه پهلو یا 
بیماری قلبی باشد. اگر مشغول برف بازی بوده اید و با ناخن های شما آبی شده اند، 
جای نگرانی نیست. سیانوز شرایطی پایدار بدون در نظر گرفتن دما است. رنگ آبی 
پایدار ناخن ها به طور قطع نشانه ای نگران کننده محسوب می شود و باید با پزشک 
در این زمینه صحبت کنید. اگر با سیانوز مواجه هستید و این شرایط با تنگی نفس، 
یا هر نشانه دیگر حمله قلبی یا سکته مغزی همراهی می شود با مرکز فوریت های 

پزشکی تماس بگیرید.

حفظ سلامت مغز به چند گام در روز نیاز دارد؟ 
بیشتر مردم فکر می کنند که مشکلات حافظه و اختلالات شناختی از مواردی 
هستند که با افزایش سن احتمال مواجهه با آنها افزایش می یابد. اما پژوهش های 
روزافزون نشان می دهند که یک سبک زندگی سالم می تواند به محافظت از مغز در 

برابر آثار افزایش سن کمک کند.
 یکی از ساده ترین کارهایی که می توانید برای تقویت سلامت مغز انجام دهیم 
پیاده روی بیشتر است. در شرایطی که بیشتر ما می دانیم پیاده روی منظم فواید 
سلامت مختلفی را ارائه می کند، افراد کمی از این مساله آگاه هستند که سلامت مغز 

یکی از این فواید محسوب می شود.
پژوهشگران در موسسه علوم اعصاب و رفتار انسانی سمل در دانشگاه کالیفرنیا طی 
مطالعه خود به بررسی این که چه میزان ورزش در قالب پیاده روی برای کمک به 
 Journal of حفظ سلامت مغز نیاز است، اقدام کردند. این مطالعه که در نشریه
Alzheimer’s Disease منتشر شد، نشان می دهد که به چه میزان ورزش برای 

بهره مندی از فواید سلامت پیاده روی برای مغز نیاز داریم.
شرکت کنندگان در این مطالعه 60 ساله یا پیرتر بوده و از شرایط حافظه خود 
شکایت داشتند، اما به زوال عقل مبتلا نبودند. این افراد به دو گروه تقسیم شدند و 
طی دو سال زیر نظر قرار گرفتند. یک گروه 4,000 گام یا کمتر در روز پیاده روی می 

کردند و گروه دیگر بیش از 4,000 گام بر می داشتند.
پژوهشگران از تصویربرداری MRI برای ارزیابی حجم و ضخامت بخشی از مغز که به 
نام هیپوکامپ استفاده کردند. هیپوکامپ در زمینه حافظه، یادگیری و احساسات نقش 
دارد. آنها دریافتند عدد جادویی بیش از 4,000 گام در روز است. شرکت کنندگانی 
که در گروه فعال تر قرار داشتند، دارای هیپوکامپ ضخیم تر نسبت به آنهایی بودند که 
کمتر پیاده روی می کردند. همچنین، آنها از توجه بهتر، پردازش اطلاعات سریع تر و 

کارکرد حافظه بهتر برای کمک به تصمیم گیری های فوری سود می بردند.
جای شگفتی نیست که پیاده روی به تقویت سلامت مغز کمک می کند. ورزش 
جریان خون سرشار از اکسیژن به سمت مغز را افزایش می دهد که موجب می شود 
اکسیژن و مواد مغذی بیشتری که مغز برای ارائه عملکرد درست به آنها نیاز دارد، در 

اختیارش قرار بگیرد.
پس اگر قصد دارید هیپوکامپ خود را تقویت کنید باید بیش از 4,000 گام در روز 
پیاده روی کنید. در شرایطی که مسافت دقیقی برای این کار نمی توان مد نظر قرار 
داد، زیرا هر فردی به شیوه ای متفاوت گام بر می دارد، اما تقریبا باید اندکی بیش از دو 
مایل )۳.2 کیلومتر( در روز پیاده روی کنید تا هدف بیش از 4,000 گام محقق شود.

روش هایی آسان برای پیاده روی بیشتر 
شما می توانید کفش های مناسب پیاده روی را به پا کرده و در مکان مورد علاقه 
خود، مانند یک پارک، پیاده روی کنید. اما اگر میانه خوبی با ورزش کردن ندارید نیز 
می توانید با تغییراتی کوچک در روتین روزانه خود هرچه بیشتر بر گام های که بر می 

دارید، اضافه کنید. از جمله این تغییرات می توان به موارد زیر اشاره کرد:
به جای استفاده از خودرو در صورت امکان پیاده به سر کار بروید.

هنگام وقت استراجت ناهار در صورت امکان پیاده روی کنید.
به جای آسانسور از پله ها استفاده کنید.
هنگام صحبت با تلفن در اتاق قدم بزنید.

هنگام پخش آگهی های تبلیغاتی از تلویزیون خود را با پیاده روی در اتاق مشغول 
کنید.

خودرو خود را دور از مقصد مورد نظرتان پارک کرده و تا مقصد پیاده روی کنید.
از مترو یا اتوبوس یک ایستگاه جلوتر پیاده شده و مسافت باقیمانده را پیاده طی 

کنید.
پس از شام زمانی را برای پیاده روی اختصاص دهید.

زودتر در محل جلسه خود حاضر شوید و در زمان انتظار پیاده روی کنید.
پیش از ترک مرکز خرید یک دور دیگر در آن بزنید.

یک زنگ هشدار در رایانه یا گوشی هوشمند خود تعیین کنید و هر یک یا دو ساعت 
یک بار در محل کار یا حیاط )اگر در خانه کار می کنید( پیاده روی کنیدپس از غذا 

خوردن در رستوران، و پیش از رفتن به خانه پیاده روی کنید.
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سوزاندن کالری، کاهش خطر سکته مغزی، افزایش سلامت قلب و عروق 
و تقویت ماهیچه ها از جمله فواید سلامتی بالا رفتن از پله است. ولی تمام 
این فواید در صورتی میسر می شود که شما مشکلی در زانو و سایر مفاصل 
خود نداشته باشید، در غیر این صورت باید با پزشک در مورد استفاده از پله ها 

مشورت کنید. 
فواید بالا رفتن از پله

بر اساس تحقیقات معلوم شده است که بالا رفتن از پله ها یک سری فواید 
برای سلامتی بدن دارد، البته باید نکاتی را برای انجام صحیح این کار در نظر 

داشته باشیم. در اینجا چند تا از این فواید را بیان می کنیم.
بالا رفتن از پله ها بیشتر از دویدن، کالری می سوزاند

مطالعات نشان داده است که بالا رفتن از پله ها، کالری بیشتری نسبت به 
دویدن می سوزاند. بالا رفتن از پله ها 8 تا ۹ برابر نشستن و 7 برابر استفاده از 
آسانسور، انرژی مصرف می نماید. هر چقدر وزن شما بیشتر باشد، هنگام بالا 

رفتن از پله ها، کالری بیشتری می سوزانید.
بالا رفتن از پله ها، خطر سکته مغزی را کاهش می دهد

تحقیقات نشان داده که بالا رفتن از پله ها می تواند خطر ابتلا به سکته مغزی 
را کاهش دهد. برای نمونه، در مردانی که تقریبا ۳ تا 5 بار در روز از پله بالا 

می رفتند، کاهش 2۹ درصدی خطر سکته مغزی در بلندمدت مشاهده شد. 
بالا رفتن از پله ها، سلامت قلبی عروقی را افزایش می دهد

بالا رفتن از پله ها، چون نوعی ورزش شدید است، به نفع وضعیت قلبی و 
عروقی بوده و در بلندمدت سلامت قلبی و عروقی را بهبود می بخشد. ده ها سال 
پژوهش نشان داده، ورزش منظم با کمک به حفظ سلامت قلب می تواند از 

بیماری های قلبی و عروقی پیشگیری نماید. 
بالا رفتن از پله ها، ماهیچه ها را قوی می کند

فکر می کنید برای بالا رفتن از پله ها به کدام اندام تان بیشتر نیاز دارید؟ تمام 
عضلات پاهای تان به اضافه تحرکی که در ناحیه شکم ایجاد می شود و همچنین 
تحرک بازوهای تان. در ضمن، ماهیچه های کمر و پشت تان هم درگیر این 

فعالیت می شوند. تمام این ها موجب تقویت و سلامت سیستم استخوان بندی 
می شوند؛ و از آنجایی که استفاده از عضله اسکلتی به افزایش متابولیسم کمک 
می نماید، حتی می تواند موجب کالری سوزی و کاهش وزن بیشتر در طولانی 

مدت شود.
افزایش  نیروی عضلات  و  بیشتر شده  توده عضلانی کم چرب،  همچنین 
می یابد. تحقیقات نشان داده استفاده از عضله اسکلتی تاثیرات فوق العاده ای 
روی بهبود قند خون دارد، که در پیشگیری و کنترل دیابت موثر است. ضمنا 
بهبود عمومی سلامت عضلات اسکلتی، می تواند به کاهش درد آرتریت منجر 

شود، دردی که برای چاق ها آزاردهنده است.
بالا رفتن از پله ها، راهی ساده برای مبارزه با زندگی یکجانشینی است

تحقیقات فراوانی به تاثیر سبک زندگی یکجانشینی در دنیای امروز، به عنوان 
یک عامل اصلی در فراگیری جهانی چاقی اشاره کرده اند. استفاده از پلکان، 
هرجا که ممکن باشد، راهی سریع و ساده برای گریز از سبک زندگی یکجا 
نشینی و افزودن بر فعالیت بدنی و تحرک به زندگی روزمره است. حتی افزودن 
15 دقیقه فعالیت بدنی هوازی به زندگی یکجا نشینی می تواند موجب افزایش 

طول عمر به اندازه سه سال شود.
هشدار

تمام فواید بالا در صورتی میسر می شود که شما مشکلی در ستون فقرات یا 
زانوی خود نداشته باشید. در غیر این صورت حتماً با پزشک در مورد استفاده 

از پله ها  مشورت کنید.
نکات لازم هنگام استفاده از پله

دکتر علیرضا مقتدری، متخصص طب فیزیکی می گوید: بالا رفتن از پله ها 
که یک فعالیت بدنی سخت محسوب می شود و اگر به اصول آن بخصوص در 
بیماران قلبی توجه نشود ممکن است آثار زیانباری همراه داشته باشد. لذا هنگام 
استفاده از پله، افراد باید نکاتی را مورد نظر قرار دهند تا سلامتی آنها تامین 

شده و دچار آسیب نشوند:
- اگر ارتفاع پله ها از حالت استاندارد بیشتر باشد، ضرر بیشتری به شما در 

هنگام بالا و پایین رفتن، خصوصا موقع پایین آمدن از پله ها وارد می شود.
- اگر تعداد پله ها زیاد باشد نیز ضرر زیادی به مفصل زانو خواهد رسید.

- حتی اگر پله ها استاندارد باشند، توصیه می شود افراد پله ها را یکی یکی بالا 
بروند. به این شکل که ابتدا پای راست روی پله دوم و سپس پای چپ روی پله 
دوم و به همین ترتیب پله ها را بالا برود. تا طبقه دوم که هنوز خستگی عضلانی 

به شما فشار نیاورده است، می توانید به همین روال پله ها را بالا بروید.
- اگر شما تندتند پله ها را بالا بروید ، باعث سایش زانو در سطح مفصلی زیرین 
آن خواهید شد و سطح مفصلی را تخریب می کنید. برای همین باید در پاگردها 

استراحت کنید و دوباره پله ها را یکی یکی بالا بروید.
- اگر شما به مشکل قلبی دچار هستید، بهتر است در هر پاگرد، یعنی بعد 
از بالا رفتن از هفت تا هشت پله، استراحت کوتاهی داشته باشید. اگر هم 
به مشکلات و دردهای کمری و زانودرد مبتلا هستید و در فقدان آسانسور 
مجبورید از پله ها استفاده کنید، بهتر است پله ها را از پهلو بالا بروید، یعنی به 

دیوار تکیه داده و به همین شیوه یکی یکی پله ها را بالا بروید. 
این حالت باید خصوصا در موقع پایین آمدن از پله ها رعایت شود. شما باید به 
دیوار تکیه کرده، ابتدا یک پا و سپس پای دیگر را روی پله پایین تر قرار دهید. 
این مساله مهم را باید در هنگام پایین آمدن از سطح شیب دار نیز مدنظر قرار 

بدهید. 
استفاده از پله برای چه افرادی مضر است؟

دکتر رحمت الله حافظی ، متخصص طب فیزیکی و توانبخشی اظهار می کند: 
پایین آمدن از پله می تواند برای افرادی که دچار آرتروز زانو، آرتروز مفاصل 
لگن، فتق دیسک کمر یا پوکی شدید استخوان هستند، تهدید محسوب شود.

این افراد برای بالا رفتن از پله مشکل خاصی ندارند، البته باید احتیاط کنند 
و با گرفتن نرده های کنار پله به آرامی حرکت کنند تا مفاصل تحریک نشوند.

بیشترین آسیب زمانی است که این افراد بخواهند با سرعت به سمت پایین 
حرکت کنند، چرا که تردد به این صورت می تواند ضربات سنگینی به مفاصل 

مچ پا، زانوها، لگن و دیسک های کمری وارد سازد.
به افرادی که دچار این مشکلات هستند، توصیه می کنیم هنگام پایین آمدن 

از پله به آرامی و به صورت یک پله یک پله حرکت کنند.
یک پله یک پله حرکت کردن، یعنی اینکه وقتی پای راست را روی یک پله 
قرار می دهند پای چپ را نیز کنار پای راست قرار دهند و مکث کنند و دوباره 
برای پایین رفتن پای راست را روی پله پایینی قرار داده و پای چپ را کنار آن 

قرار دهند تا از ضربات شدید به مفاصل کاسته شود.
استفاده از نرده برای پایین آمدن از پله مفید است. با گرفتن نرده بخشی از 

وزن بدن به نرده ها منتقل می شود و فشار وزن روی مفاصل کمتر می شود.
افرادی که دچار پوکی استخوان هستند، هنگام پایین رفتن از پله ها باید 
احتیاط بیشتری داشته باشند و حتماً از نرده ها کمک بگیرند تا دچار عدم 
تعادل نشوند و از زمین خوردن جلوگیری شود. زمین خوردن در این افراد 

احتمال شکستگی استخوان را افزایش می دهد.
استفاده از پله روش مناسبی برای لاغر شدن نیست

دکتر وحید سبحانی، متخصص طب فیزیکی معتقد است: بالا و پایین رفتن 
از پله ها انرژی زیادی را مصرف می کند و می تواند باعث کاهش وزن قابل 
ملاحظه ای شود، ولی به هیچ عنوان نباید روشی برای لاغر شدن محسوب شود.
این شیوه لاغری فقط برای افرادی میسر است که آمادگی جسمانی داشته 
باشند، یعنی 1 تا 2 بار در هفته ورزش کنند، زیرا این روش در صورت نداشتن 

عضلات قوی و استقامت عضلانی به شدت مضر است. 
بالا و پایین رفتن از پله در افراد چاق منجر به این می شود که چندین برابر از 
وزن بدن روی مفاصل زانوها بیافتد و به راحتی افراد را دچار "آرتروز زانو"کند 

که به مرور ستون فقرات را نیز به شدت تحت تاثیر قرار می دهد. 
هر چند در این شیوه بیش از 1000کیلو کالری سوزانده می شود ولی به 
علت کاهش آستانه تحمل مفاصل و عضلات، افراد دچار ضعف شدید عضلانی 
مشکلات  می تواند  آرتروز،  بر  علاوه  مدتی  از  پس  که  می شوند  مفصلی  و 

جبران ناپذیر دیگری نیز به ارمغان آورد.
لذا بالا و پایین رفتن از پله ها به امید سوزاندن کالری و کاهش سریع وزن به 

هیچ عنوان توصیه نمی شود.

 

یک  در  خوب  دوستان  که  می شود  گفته  اغلب 
رده طول موجی هستند و در حال حاضر تحقیقات 

دانشمندان نشان می دهد که این گفته صحیح است.
به گزارش ایسنا و به نقل از تلگراف، بر اساس اسکن 
ام.آر.ای مشخص شد طول موج مغزی افرادی که در 
کمدی،  جمله  از  ویدئویی  کلیپ های  یکدیگر  کنار 
بحث های مستند و موسیقی مشاهده می کردند با هم 
مطابقت داشت.در واقع حتی به سادگی با اندازه گیری 

فعالیت های عصبی میزان نزدیکی افراد به یکدیگر نیز 
از این طریق کاملا شناسایی می شود.محققان دریافتند 
دوستان خوب دارای شبیه ترین الگوهای عصبی هستند.

محقق این تحقیق Carolyn Parkinson از دانشکده 
علوم روانشناختی و مغز دانمارک گفت: واکنش های 
عصبی به محرک های پویا و مبنی بر طبیعت مانند 
فیلم ها، پنجره ای به فرآیندهای فکری خودانگیز بدون 
محدودیت باز می کند.نتایج نشان می دهد که دوستان 

جهان را به روش های فوق العاده مشابه خود پردازش 
می کنند. در این تحقیق دوستی و روابط اجتماعی 
280 دانشجوی فارغ التحصیل مورد تجزیه و تحلیل قرار 
گرفت.محققان فاصله اجتماعی میان دو فرد را براساس 
روابط اجتماعی متقابل اعلام کردند.در این تحقیق از 
42 دانشجو خواسته شد تا تعدادی ویدئو تماشا کنند 
و طی این آزمایش فعالیت عصبی آنان از طریق اسکنر 
 )fMRI( تصویربرداری رزونانس مغناطیسی کاربردی
ثبت شد.نتایج نشان داد که شباهت واکنش عصبی 
بین دوستان در مناطق مغزی دخیل در پاسخ عاطفی، 
توجه و استدلال میزان بالایی است.این گروه همچنین 
دریافتند که شباهت های واکنش MRI می تواند برای 
پیش بینی نه فقط رابطه دوستانه بلکه فاصله اجتماعی 
دو دوست نیز مورد استفاده قرار گیرد.تالی ویتلی استاد 
دانشکده علوم روانشناختی و مغز در دارتموث اظهار کرد: 
انسان دارای زندگی اجتماعی است و زندگی ما متصل به 
یکدیگر است. اگر بخواهیم چگونگی عملکرد مغز انسان 
را درک کنیم باید چگونگی کارکرد مغز را به صورت 
ترکیبی دریابیم.  این گروه تحقیقاتی قصد دارد کشف 
کند که آیا مردم به طور طبیعی به سوی افرادی خاص 
در جهان که همانند خودشان هستند گرایش دارند یا با 

اشتراک تجربه ها بیشتر شبیه یکدیگر می شوند.

چاپگر قابل کنترل با صدا هم عرضه شددوست ها طول موج مغزی یکسانی دارند

شرکت اچ پی کنترل صوتی را برای برخی چاپگرهای خود ممکن کرده تا افراد بدون 
نیاز به فشردن هیچ دکمه ای بتوانند آنها را کنترل و برگه های مورد نظر را چاپ کنند.

این شرکت قبلا برای سازگار کردن برخی چاپگرهای خود با دستیار صوتی کورتانای 
مایکروسافت و اسیستنت گوگل اقدام کرده بود، اما الکسای آمازون را از قلم انداخته بود که 

سرانجام آن را هم با چاپگرهای تولیدی خود سازگار کرد.
از این پس کاربران می توانند به چاپگر دستور دهند تا انواع و اقسام مطالب مانند نوشته ها، 
فایل بازی های مختلف، کارت های کوچک و غیره را چاپ کند. همچنین برنامه ریزی برای 

چاپ گراف و کاغذهای رنگی گوناگون نیز به همین شیوه ممکن است.
علاوه بر این تنظیم چاپگر با صدور فرامین صوتی برای مشخص شدن ابعاد کاغذ، میزان 
حاشیه ها و غیره نیز ممکن خواهد بود. با توجه به سازگاری الکسا با سایت خرده فروشی 

آمازون می توان از این روش نوین برای تهیه فهرست خرید سریع هم استفاده کرد.

تولید دوربین فیلمبرداری فوق دقیق
رقابت برای تولید دوربین های قدرتمند که بتوانند صحنه های آهسته را با کیفیت بالا به 
تصویر بکشند، پایان ندارد و به تازگی دوربینی با قدرت ثبت 11750 فریم در ثانیه با دقت 

1080 پیکسل تولید شده است.
این دوربین که فانتوم وی 2640 نام دارد، در بالاترین کیفیت فیلم برداری یعنی 2048 
در 1۹25 پیکسل می تواند 6600 فریم در ثانیه را ثبت کند. اما در صورت فیلمبرداری با 

کیفیت پایین تر 1080 پیکسل این رقم به 11750 فریم در ثانیه افزایش می یابد.
بنابراین این دوربین برای ثبت فرایندهایی که در 142 نانوثانیه اتفاق افتاده و به اتمام 

می رسند، مناسب است. هر نانوثانیه برابر با یک میلیاردیم یک ثانیه است.
در صورت کاهش دقت دوربین یادشده برای فیلم برداری در حالت عادی می توان با 
استفاده از آن 250۳0 فریم را در هر ثانیه به ثبت رساند. البته کیفیت تصاویر تهیه شده به 

این شیوه برای مشاهده برخی جزئیات کافی نخواهد بود.
دوربین یادشده مجهز به 288 گیگابایت حافظه است که البته می توان حافظه های یک 
ودوترابایتی CineMags را نیز بر روی آن نصب کرد. قیمت این دوربین هنوز اعلام نشده، 
هر چند قیمت مدل قبلی دوربین های فانتوم با توانمندی کمتر 110 هزار دلار بوده است.

محققان چینی برای ۵ کودک گوش ساختند
5 کودک چینی با کمک روشی نوین برای نخستین بار صاحب گوش شدند.

محققان چینی در آزمایشی نوین برای کودکان مبتلا به اختلال micotia گوش طبیعی 
ساختند. در این اختلال گوش فرد به طور طبیعی رشد نمی کند و کودک دچار اختلالات 
شنوایی می شود. به طور معمول برای چنین کودکانی گوش مصنوعی ساخته می شود که 

گاهی اوقات جنس آن از غضروف دنده فرد است.
به هرحال محققان دانشگاه جیائوتانگ در شانگهای با روشی نوین و ساده تر برای 
مبتلایان به این اختلال گوش ساختند. در این فرایند نخست یک سی تی  اسکن از گوش 

سالم کودک گرفته و سپس یک نسخه ۳ بعدی از آن ساخته می شود.
محققان با توجه به آن قالبی می سازند که حاوی سوراخ های ریزی است. قالب با موادی 
پر می شود که در بدن جذب می شوند. علاوه بر آن نمونه کوچکی از سلول های گوش 
تکامل نیافته فرد در سوراخ های ریز قالب ریخته می شود. طی بازه ای 12 هفته ای سلول 

ها رشد می کنند و به شکل قالب در می آیند و مواد دیگر در بدن جذب می شوند.
 تصویر مراحل رشد گوش کودکان نشان می دهد این روش خارق العاده کارآمد بوده 

است.
همچنین در این روش یک »گسترش دهنده بافت« زیر پوست گوش تکامل نیافته قرار 

داده می شود. با این روش پوست این قسمت کشیده می شود.  
در مراحل پایانی فرایند مذکور، به اندازه کافی پوست وجود دارد تا ساختار تازه گوش را در 
آن قرار داد.البته هنوز مشخص نیست روند کل درمان چه مدت طول می کشد. اما بیماران 

باید 5 سال تحت مراقبت پژوهشگران باشند.

از پله استفاده کنیم یا نه؟

فوایدومضرات
استفادهازپله

شرکت ایرباس برای اولین بار "تاکسی هوایی خودران" خود را با موفقیت به 
پرواز درآورد.

 زمانیکه شرکت "ایرباس" برای اولین باراعلام کرد که قراراست "تاکسی های 
پرنده خودران" خود را، راه اندازی کند، این حرف تنها یک رویای علمی-تخیلی 

به نظر می رسید.
ولی هم اکنون، این غول هوافضا، تصدیق کرده است که این ادعا تنها یک 
با موفقیت  "ایرباس"  "واهانا" شرکت  تحقیقاتی  تیم  و  نبوده است  شوخی 
"تاکسی های خودران هوایی" خود که با عنوان "آلفا 1" نامگذاری شده است را 

به پرواز درآورده است.
البته این "تاکسی هوایی"  فقط تا ارتفاع تقریبا 5 متری و مدت زمان 5۳ 
ثانیه به پرواز درآمد ولی این پرواز کاملا "خودران" و بدون هیچ خلبانی صورت 
پذیرفت. یک روز پس از این آزمایش، تیم تحقیقاتی این پروژه، تست دیگری 

نیز انجام داد که آن هم با موفقیت سپری شد.
شرکت ایرباس این پروژه را با هدف "دموکراتیزه کردن پروازهای شخصی" 
و با به کارگیری آخرین تکنولوژی های روز دنیا راه اندازی کرد. به عنوان مثال 
از "دید ماشینی" و "نیروی محرکه الکتریکی" در این "تاکسی پرنده" استفاده 

شده است.
بر این اساس، تیم سازنده این بالگرد، "آلفا1" را به صورت یک وسیله نقلیه 
الکتریکی تک مسافر و با قابلیت صعود و فرود "عمودی")VTOL( و بدون 
خلبان ساخت. هدف نهایی این شرکت ساخت یک "شبکه تاکسی هوایی 
خودران" است که مشابه با ناوگان خودروهای خودران شرکت "وایمو" گوگل 

اما روی هوا فعالیت کند.

برای  خودران  الکتریکی  خودروی  یک  تازگی  به 
ارسال محموله آزمایش شده است. این خودرو می 
با سرعت 40  را  مختلف  پستی  محموله  تواند 40 

کیلومتر برساعت به مقصد برساند.
هفته گذشته دو مهندس سابق شرکت گوگل یک 
خودروی خودران برای تحویل کالا را رونمایی کردند. 
روز گذشته نیز در ایالت کالیفرنیا از  یک ون خودران 
دیگر برای ارسال خواربار به خانه مشتریان رونمایی 

شد.
شرکت Udlev این خودروی خودران را ساخته که 
می تواند با سرعت 40 کیلومتر بر ساعت حرکت کند 
و 40محموله مختلف را به مقصد برساند. خودروی 
مذکور تا به حال یک آزمایش به مسافت 4 کیلومتر و 
ارسال دو محموله برای دو مشتری را انجام داده است.
باشد، خودرو  آمیز  آزمایش ها موفقیت  بقیه  اگر 

مذکور در سال های آتی در سراسر جهان به کارگرفته 
می شود.

به هرحال در  مسیر این آزمایش چراغ راهنمایی، 
تقاطع بدون علائم راهنمایی و رانندگی و دو آدرس 

برای ارسال محموله در نظر گرفته شد.
همچنین یک راننده برای احتیاط در خودرو حضور 
داشت. البته شرکت Udlev می تواند از راه دور بر 
خودروهای تحویل بار نظات کند. به این ترتیب در 
صورت نیاز اپراتور انسانی می تواند کنترل شرایط را 

به دست گیرد.
سطح 4  خودران  های  قابلیت  از  ها  ون  این  در 
استفاده شده است. به عبارت دیگر این خودروها بیشتر 
مواقع به طور اتوماتیک شرایط مختلف را کنترل می 
کنند اما احتمالا در شرایط نامساعد آب وهوایی و جاده 

با مشکلاتی روبرو شوند.

خودروی مذکور الکتریکی است و 18 محفظه برای 
محموله هایی با ابعاد و اندازه های مختلف دارد. هر 
محفظه مجهز به در اتوماتیک مخصوص است. دریافت 
کننده با فشار دکمه ای در موبایل یا تبلت خود می 
تواند قفل محفظه را باز کند و مرسوله را تحویل بگیرد. 
خودرو نیز به سمت مقصد بعدی یا فروشگاه حرکت 
می کند. همچنین برای این خودرو یک اپلیکیشن 
iOSمخصوص ساخته شده تا مشتری بتواند مرسوله 
خود را ردیابی کند. نسخه اندروید آن نیز به زودی 

منتشر می شود.
این ون با هر بار شارژ می تواند حداکثر۳20 کیلوگرم 

بار را در مسافت ۹5 کیلومتر حمل کند.
به گفته مدیر ارشد اجرایی شرکت Udlev، دردهه 
آتی 80 درصد بسته ها و محموله ها به طور خودران 

ارسال می شوند.

تاکسی پرنده ایرباس برای اولین بار پرواز کرد

این خودروی خودران ۴۰ مرسوله را به مقصد می رساند
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رییس مرکز مدیریت راههای استان قم خبرداد 

1۴ دستگاه دوربین ثبت سرعت در سطح 
راه های استان قم

رییس مرکز مدیریت راهها اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم: گفت  با 
هزینه ای افزون بر21 میلیارد ریال ، 14 دستگاه دوربین دیگر به مجموع دوربینهای ثبت 
سرعت در سطح راههای استان اضافه گردید . جواد شاکری بابیان اینکه در راستای ارتقا 
سطح ایمنی و نظارت بر رفتار ترافیکی رانندگان برونشهری ، 14 دستگاه دوربین ثبت سرعت 
دیگر به مجموع دوربینهای منصوب در سطح راههای استان قم اضافه گردید اظهارداشت : 
با احتساب نصب و راه اندازی این 14 دستگاه دوربین ، مجموع دوربین های ثبت سرعت 
منصوب در سطح راههای استان قم به 65 دستگاه بالغ گردید وی هزینه نصب و راه اندازی 
هر دستگاه دوربین ثبت سرعت را 1/5 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود : جهت نصب و راه 
اندازی 14 دستگاه دوربین مذکور ، 21 میلیارد ریال هزینه شده است شاکری خاطر نشان 
ساخت : با نصب و راه اندازی این دوربینها ، تمامی محورهای شریانی استان قم تحت پوشش 
نظارت تصویری کنترل سرعت قرار گرفت وی قابلیت دوربینهای تصویری فوق را ثبت لحظه 
ای سرعت و محاسبه میانگین آن دربین دو دوربین دانست و ادامه داد : این قابلیت امکان 
دورزدن دوربینها را توسط رانندگان متخلف منتفی ساخته و موجب رعایت حداکثر سرعت 
مجاز توسط این افراد می گردد شاکری همچنین توضیح داد : در صورت ارتکاب تخلف ) 
سرعت غیر مجاز ( مراتب در قالب فایل تصویری ) مثبوت دوربینها ( به پلیس راه ارسال و 
پس از تایید به اعمال قانون مبادرت می ورزند رییس مرکز مدیریت راهها اداره کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای استان قم در خصوص تعداد و محل استقرار دوربین های ثبت سرعت 
جاده ای استان قم نیز گفت : در آزادراه قم - تهران جمعا 1۳ دستگاه دوربین ثبت سرعت در 
دولاین شرقی ) 6 دستگاه ( و غربی ) 7 دستگاه ( نصب وبر رفتار ترافیکی رانندگان در این 
مسیر نظارت تصویری اعمال مینمایند وی در ادامه به تعداد و اماکن استقرار دیگر دوربینهای 
ثبت سرعت منصوب در سطح راههای استان پرداخت و مطرح کرد در آزادراه قم - کاشان 
6 دستگاه ) در هر لاین ۳ دستگاه ( ، محور قدیم قم کاشان 4 دستگاه ، محور قم - جعفریه 
4 دستگاه ، آزادراه سلفچگان - ساوه 4 دستگاه دوربین ثبت سرعت نصب و راه اندازی شده 
است شاکری افزود : در محورهای قدیم سلفچگان - ساوه ، سلفچگان - دلیجان ، قم - نیزار ، 
قم - گرمسار هریک 4 دستگاه ودر محورهای قم - سلفچگان و کمربندی امام علی ع شهر قم 
نیزجمعا 14 دستگاه دوربین ثبت سرعت ) 6 دستگاه قم - سلفچگان و 8 دستگاه کمربندی 
امام علی ع ( نصب و راه اندازی گردیده است جواد شاکری در خاتمه اظهار داشت : بی تردید 

نظارت واقعی بر رفتار ترافیکی افراد باید توسط خود شخص اعمال گردد .

امیرطیبی نژاد  اعلام کرد

تعیین تکلیف 16 قرارداد راکد درشهرک های 
صنعتی استان قم 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم از بررسی و تعیین تکلیف 16 واحد صنعتی 
راکد در سطح شهرک هاو نواحی صنعتی استان خبرداد. امیرطیبی نژاد با این اعلام خبر 
اظهارداشت: در راستای سیاست های حمایتی شرکت شهرک های صنعتی و به منظور بررسی 
و رفع مشکلات واحدهای صنعتی با حضور مدیران طرح ها و واحدهای راکد و داور مرضی 
الطرفین از طرف سازمان صنایع کوچك و با برگزاری جلسات مختلف اقدام به تعیین تکلیف ویا 
آزاد سازی زمین های بلا استفاده می شود. وی برگزاری جلسات منظم داوری وحل اختلاف  را 
یکی از اقدامات موثر در فعال سازی واحدهای صنعتی راکد و غیر فعال دانست و افزود: در سطح 
شهرک های صنعتی متقاضیانی وجود دارند که علی رغم تحویل زمین طی سالیان طولانی 
هیچ گونه اقدامی برای احداث و یا به بهره برداری رساندن واحد مذکور نکرده اند در حالی که 
همین زمین ها متقاضیانی دارند که حاضرند به سرعت نسبت به احداث واحد صنعتی اقدام 
کنند.وی بیان داشت: در این جلسات که با حضور نماینده مدیریت حقوقی و امور قراردادهای 
سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
برگزار می شود، از صاحبان واحدهای صنعتی راکد دعوت و در راستای رفع مشکلات وفعال 
سازی آنها تلاش می شود. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم اضافه کرد: از ابتدای سال 
جاری تا کنون 2 جلسه حل اختلاف در استان برگزار که در نشست اخیر تعداد 16 واحد 
صنعتی راکد با قاطعیت مورد بررسی قرار گرفت و تعیین تکلیف شدند. وی با بیان اینکه عمده 
هدف این شرکت در تشکیل این گونه جلسات بررسی راه کارهای رفع مشکلات است، تاکید 
کرد: همواره بدنبال این بوده ایم تا با کار کارشناسی و با نگاه صرفاً حمایتی از پرونده ها در جلسه 
داوری مورد بررسی قرار گیرد تا در صورت عدم توانایی و اهلیت لازم افراد، نسبت به فسخ، اقدام 

و از تضییع حقوق بیت المال و سرمایه های دولتی راکد مانده جلوگیری شود.

مهرداد خدیر

 مؤسسۀ مطالعاتی »گالوپ« که سال پیش ایرانی ها را در کنار عراقی ها به عنوان 
عصبانی ترین مردم دنیا معرفی کرده بود در تازه ترین گزارش خود رتبۀ مردم ایران را 
یک درجه ارتقا داده تا دیگر با عراقی ها اشتراک نداشته باشیم و به تنهایی روی سکوی 

افتخار )!( بایستیم.
هر چند ممکن است در نگاه عده ای این موسسه اهداف سیاسی داشته باشد یا بخواهد 
با ارایۀ تصویری نادرست به برند ما آسیب رساند اما خوب که دقت می کنیم می بینیم پر 
بیراه هم نمی گویند. چندان که سالانه 4 میلیون ایرانی به خارج از کشور سفر می کنند و 
در مجموع ۹ میلیون سفر به خارج اتفاق می افتد )عددی که دولت را به وسوسه افزایش 
عوارض خروجی انداخت( و این جمعیت جز آنها که به عراق می روند بیش از هر نکته 

از آرامش دیگر مردمان می گویند.
روزنامۀ اطلاعات ذیل این خبر در تحلیلی که در این باره آورده خشم گین دانستن 
ایرانیان از نگاه این مؤسسه را به اخبار خشونت و قتل که هر روز در رسانه ها منتشر می 
شود نسبت داده و یادآور شده تنها در یک هفته و در یک روزنامه با این تیترها رو به رو 
می شویم: »زن خائن دستور داد شوهرش را به قتل برسانند«، »ضامن وام، به دست رفیق 
بد حساب به قتل رسید«، »پسر اسیدپاشی کرد و پدرش او را کشت«، »عروس فرمان 

ربودن خواهرشوهر را داد.«
در این گزارش همچنین آمده روزانه حدود 1600 نزاع منجر به ضرب و جرح طرح 
شکایت شده و در پزشکی قانونی ثبت می شود.این صرفاً یک رویۀ ماجراست. بسیاری از 
خشونت ها در اقصا نقاط کشور ثبت نمی شود. علاوه بر آن بخش مهمی از خشونت های 
خانگی نیز به شکایت و ثبت نمی انجامد. به این نوع خشونت ها، »خشونت پنهان« گفته 

می شود. 
اما آیا مؤسسۀ گالوپ به خاطر موضوع خشونت ایرانیان را خشمگین ترین مردم دنیا 
معرفی کرده یا شاخص های تعریف شده ای دارد؟ خیلی ها دوست دارند بدانند مؤسسۀ 

گالوپ چگونه محاسبه می کند؟ 
در نوشته ای پیش از این توضیح دادم که معیار مقایسه خشم و عصبانیت، بالاترین 
»میزان تجربه های منفی روزانه« است و با سؤالاتی که مطرح می کنند به این نتایج می 
رسند. به بیان دیگر هر قدر مردمی » تجربه های منفی روزانه« بیشتری داشته باشند » 
عصبانی« تر تلقی می شوند و میزان عصبانیت به تجربه های منفی روزانه بستگی دارد. 
همان گونه که پیش از این درباره خوشحالی و غمگینی این پنج پرسش را مطرح می 
کردند و بر پایۀ آن خوش حال ترین و غمگین ترین مردم دنیا را معرفی می کردند: 
»آیا به خوبی استراحت کرده اید، مورد احترام قرار گرفته اید، موقعیت لبخند و خنده زیاد 

برای تان پیش آمده، موضوع جالب و تازه ای را یاد گرفته اید و شاد شده اید؟«.
درباره عصبانی بودن ایرانیان چند نکته یا عامل را برشمرده بودیم و اشاره دوباره به 
برخی و ذکر نکات جدید بی مناسبت نیست. هر چند که پاسخ را باید در مجموعه ای از 
عوامل سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و روان شناختی جُست والبته نوبت قبل که موارد را 

برشمردیم اعتراضات دی ماه هنوز شکل نگرفته بود:
1-مسابقه و مقایسه؛ احساس عقب ماندن از دیگران یا به حق خود نرسیدن از عوامل 
عصبانیت است و در یك کلمه مقایسه با دیگري در متن یك مسابقه. شماری از مردم 
زندگی را عرصه »مسابقه با دیگران« می دانند و نه »مقایسه با دیروز خودشان«. ریشه 
مشکل شاید در آموزش و پرورش باشد که بچه ها در طول سال ها یاد نمی گیرند 
با دیروز خودشان مقایسه شوند و از رشد و کسب اطلاعات بیشتر خودشان احساس 

شادمانی کنند.
به عکس هم سامانه آموزشی و هم خانواده ها مدام در حال مقایسه با دیگران و در واقع 
مسابقه هستند که در نهایت در قالب کنکور خود را نشان می دهد. آدمی هنگامی از 
زندگی لذت می برد که از این حس رها شده باشد و مدام خود را در مسابقه اي با دیگران 
احساس نکند. احساس رضایت شاید مهم تر از موفقیت باشد اما در مسابقه با دیگران به 

جاي رضایت باید در اندیشه موفقیت باشي و ناکامي عصبانیت مي آورد.
2-کار بیش از حد؛ از نزدیک به 80 میلیون جمعیت ایران تنها 22 میلیون نفر 
شاغل هستند. این سخن به معنی آن است که در بیشتر موارد یک نفر کار می کند تا 
هزینه های چند نفر دیگر را تامین کند و همین موجب فشارهای روز افزون به افراد شده 

است و بخشی از خشم اجتماعی را باید ناشی از مشکلات اقتصادی و معیشتی دانست. 
احساس فدا شدگي و گاهي در زیر چرخ دنده ها بودن و حتی له شدن. عصبانیت ها در 

واقع اعلام نارضایتی از این وضعیت است.
۳-تزریق عمدی عصبیت و نفرت؛ برخی از رسانه ها که اتفاقا به بودجه های فراوان 
متکی و از حمایت های خاص برخوردار هستند خشم و عصبیت را به عمد به جامعه 
تزریق می کنند. از نگاه اینان به جز خودشان که در بهترین حالت 10 درصد مردم ایران 
را نمایندگی می کنند بقیه ره به خطا می پیمایند. هر روز تیتر سیاه می زنند و عجبا که 

دیگران را به سیاه نمایی متهم می کنند.
تصور کنید دوستدار یک چهره مشهور هنری یا سیاسی دچار چه احساسی می شود 
وقتی مشاهده می کند برخی به خود اجازه می دهند مدام به آنها توهین کنند تنها به این 
اتهام که اهل کرنش نیستند و بر استقلال فکری خود تاکید می ورزند. تورق و مشاهده 
برخی از اینها واقعا عصبانیت آور است. همین حالا که این مطلب منتشر می شود یک 
مقام صدا و سیما اعلام کرده پخش مستقیم اختتامیه جشنواره فجر منوط به »پوشش 

استاندارد« هنرمندان است.
معلوم است که هنرمندان پوشش های متعارف را رعایت می کنند چون در همین 
جامعه دارند زندگی می کنند اما صدا و سیمایی ها کاری به این موضوعات ندارند. هر 
چند که پخش نکردن کمتر از سانسور و حذف بازیگر زن عصبانی می کند. به کارگیری 

واژه »استاندارد« هم جالب است. 
  4- وضعیت ترافیک؛ بخشی از این خشم بی گمان ریشه در نوع رانندگی و فرهنگ 
آشفته ترافیکی ما خصوصا در کلان شهر ها دارد. این همه صدای بوق در خیابان ها 

به خصوص در تهران علامت جدی فوران عصبیت و خشم در این جامعه است.

مي توان گفت تعداد بوق اتومبیل ها نسبت مستقیمی با میزان آرامش در آن شهر دارد. 
تردید نکنید هر شهری که درآن صدای بوق کمتری بشنوید بیشتر قابل زندگی است. 
دوستي که برای پوشش مذاکرات هسته ای به وین رفته بود تعریف می کرد طی یک 
هفته تنها یک بار صدای بوق خودرویی را شنیده و آن هم هنگامی بوده که پیرزنی مبتلا 
به آلزایمر و حواس پرتی در خیابان سرگردان بوده است وگرنه در حالت عادی امکان ندارد 
بوق بزنند. از همین حالا تصمیم بگیریم کمتر بوق بزنیم. مطمئن باشیم کمتر عصبانی 

می کنیم و کمتر عصبانی می شویم.
5- استراحت ناکافی؛ افزایش شدید نرخ تورم خصوصا در سال های اوج تحریم های 
هسته ای بسیاری از مردم را به کار دوم و حتی سوم واداشته است. در دنیای مدرن اما 
این تفکیک، شادی آور است که 24 ساعت این گونه تقسیم شود: 8 ساعت کار، 8 ساعت 
امور شخصی و اوقات فراغت و 8 ساعت خواب و استراحت. وقتی از دومی و سومی کم 
می کنیم و بر کار- آن هم کار صرفا به قصد تامین اجاره بها و نیازهای خانوار ’ می افزاییم 
و از جسم وروح و ذهن خود بیش از حد کار می کشیم آستانه تحمل افراد، پایین می 

آید و با کوچک ترین موضوعی عصبانی می شوند.
کافي است که دستمزدها با میزان سود بانك ها مقایسه شود تا از تقابل ارزش نیروي 
کار با سرمایه احساس نارضایتي شکل گیرد. در سال های اخیر معضل دیگری هم اضافه 
شده و آن وضعیت موسسات مالی اعتباری است که پول مردم را گرفتند و ابتدا سودهای 

کلان دادند و بعد اصل و سود به مخاطره افتاد و خشم سپرده گذاران را برانگیخت.
6- نیازهای طبیعی جوانان؛جامعه ایران، جوان است. اگر آدمی را آمیزه ای از غریزه، 
احساس و عقل بدانیم در جوانان، غریزه و احساس پررنگ تر است. عصبانیت هنگامی بروز 
می کند که عقل کمتر به کار گرفته می شود. وقتی جوانانی گرفتار در آتش غریزه و ناکام 
در بیان یا اطفاي آن و ابراز احساس باشند از رفتارهای خردورزانه و عقل مدارانه نشانی 
نمی ماند. هنر مدیریت یک جامعه این است که این واقعیت را لحاظ کند. بحران جنسی 

در ایران از زمینه های بروز خشم است.
7- هیجانات تخلیه نشده؛ خشم، از هیجانات تخلیه نشده نیز نشات می گیرد. تماشاگر 
فوتبال که خشم خود را طی تماشای یک مسابقه تخلیه کرده در کوی و محله کمتر 
انتظامی و امنیتی  گردن کشی می کند. حتی برخی از روان شناسان از دستگاه های 
می خواهند در قبال آسیب هایی که به برخی وسایط نقلیه عمومی وارد می آید آسان گیر 

باشند چون چه بسا آن تیغه ها در حالت عصبانیت بر پیکر انسانی بنشیند.
هنر این است که هیجانات در مکان های ورزشی یا هنری تخلیه شوند تا به صورت 
خشم بروز نکنند. کما این که گفته می شود چند دهه پیش در ایالت هایی از آمریکا به 
عمد به رواج موسیقی »جَز« - در ایران مشهور به جاز- دامن زده شد تا الزام آن به تحرک، 

جوانان را از خمودگی و مصرف مواد مخدر دور کند.
8- ریتم تند زندگی مدرن؛ بخشی از عصبانیت ناشی از سرعت زندگی ماشینی و 
شهری است. ریتم زندگی را بی دلیل تند کرده ایم. اگر از سرعت زندگی کم کنیم 
با عصبانیت کمتر و آرمش بیشتر می توانیم زندگی کنیم. توصیه می کنم کتاب کم 
حجم و ارزان » از سرعت زندگی کم کن« نوشته لاینس ماندی ترجمه صدف شجیعی 
از مجموعه » کلیدهای بزرگ برای قفل های کوچک« را بخوانید و به توصیه های آن 

عمل کنید. در این کتاب ۳5 راهکار ساده ارایه شده که قطعا از عصبانیت ما می کاهد.
۹- خشم به مثابۀ اعتراض؛ یک بار از دکتر سریع القلم خواستم توصیه ای برای موفقیت 
و رضایت داشته باشد. آن سفارش، این بود: خشم خود را فرو خورید. این یک توصیه 
فردی نیست. جامعه ایران با این خشم به جایی نمی رسد. اما آیا توصیه به فروخوردن 
خشم به معنی آن است که هیچ گاه اعتراض نکند؟ نه، هنر این است که در عین فعال 

بودن و واکنش نشان دادن عصبانی نشویم.
10- تبعیض، تبعیض و باز هم تبعیض؛ اعتراضات اخیر هم نشان داد یکی از نشانه 
های خشم احساس تبعیض است. تبعیض در نقطۀ مقابل عدالت قرار می گیرد و هیچ 
حسی آزار دهنده تر از تبعیض نیست. تبعیض در بطن خود تحقیر را می پروراند. این که 
در خانواده ای جوان تحصیل کرده بیکار باشد و همکلاسی او با سواد کمتر و به صرف 
نشانه های وفاداری از رانت هایی برخوردار شده است او را و خانواده او را واقعا عصبانی 
می کند. مهم ترین ریشۀ خشم در ایران بی گمان تبعیض است. تبعیض در انتخاب 
شدن، تبعیض در انتخاب کردن، تبعیض در جنسیت، تبعیض در استخدام، تبعیض در 

تبعیض در تبعبض....

ریشه یابی و واکاوی گزارش »گالوپ« با نگاهی به جامعه خودمان

چراعصبانیترینمردمدنیامعرفیشدهایم؟
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